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Prot.:62/2025         Roma, 25 febbraio 2025 
 

VERBALE DELL’ASSEMBLEA GENERALE DEL MEDAC 

 

Il giorno 28 del mese di febbraio 2024 alle ore 14:00 si è tenuta a Roma l’Assemblea Generale del 

MEDAC presso il Centro Congressi Cavour, per discutere e deliberare sul seguente 

ordine del giorno 

 
1. Apertura dei lavori del Presidente 
2. Adozione dell’ordine del giorno 
3. Adozione del verbale della riunione ibrida dell’Assemblea Generale tenutasi a Barcellona (23 

febbraio 2023) 
4. Chiusura del bilancio e relazione finale delle attività 2023- Approvazione  
5. Presentazione del bilancio previsionale 2024- Informazione 
6. Partecipazione del MEDAC alle prossime riunioni esterne (CGPM, DG MARE, ICCAT, STECF) 
7. Situazione della lista dei membri, stato del pagamento delle quote 2024- Informazione 
8. Varie ed eventuali. 

 
Nel luogo e all’ora indicata risultano presenti i seguenti Signori: Giampaolo Buonfiglio, Antonio 
Marzoa, Domitilla Senni, Ilaria Bellomo, Emanuele Sciacovelli, Llibori Martìnez, Francesca Biondo, 
Antonis Petrou, Michael Carabott, Alessandro Buzzi, Marco Costantini, Daniela Borriello, Claudia 
Benassi, Helena Àlvarez, Myriam Digemma, José Maria Gallart, Rosalie Crespin, Jose Manuel Juarez, 
Rafael Mas, Domingo Bonnín Bautista, Gilberto Ferrari, Filippo Cassola, Marina Illuminati, Marzia 
Piron, Rosa Caggiano. 
 
Nel luogo e all’ora indicata erano collegati sulla piattaforma zoom i seguenti Signori:  
Gabriel Fernandez, Laura Pisano, Fabio Grati, Lilia Castellani, John Bountoukos, Massimiliano 
Sardone, Emmanuel Bassinet, Xavier Domènech, Mario Šljuka, Kazimir Bogović, Bertrand Wendling, 
Antonio Pucillo, Myfanwy Cortis, Tomaz Remzgar, Stéphan Beaucher, Daniela Banaru, Toni Abad 
Mallol, Perrine Cuvilliers, Owen Zammit, Nolwenn Cosnard, Alessandro Buzzi, Sergi Tudela, Domitilla 
Senni, Angela Cotrina, Rafael González-Cano, Federico Gelmi, Joaquín Rosón, Laurence Cordier, 
Louise Roche, Federica Barbera, Domenico Mandarano, Mario Vizcarro Gianni, Tonino 
Giardini, Miquel Ortega, Kleio Psarrou, Hrvoje Ceprnja, Fabian Reith, Joana Oliveira, Laure Guillevic, 
Sylvie Giraud, Katia Frangoudes, Gennaro Scognamiglio, Antonio Gottardo.  
 
I fogli presenze vengono conservati agli atti. 

Assume la presidenza della seduta il Sig. Antonio Marzoa Notlevsen. Funge da segretario la Sig.ra 

Rosa Caggiano, che riscontra la presenza di 34 soci, di cui 3 hanno consegnato la delega: FIPSAS a 

CIPS, Koordinacia Kocara e HGK a AGCI.  

 

 



 

I Oggetto: Apertura dei lavori e comunicazioni del Presidente 

Antonio Marzoa apre i lavori con una breve riflessione sulla riunione inter-AC tenutasi il 6 febbraio 
u.s. e ricorda che l’anno precedente l’assemblea si era tenuta il 23 febbraio a Barcellona, dove si è 
ricevuta l’informativa in merito alle 4 iniziative legislative della CE, che includevano il piano d’azione. 
Il periodo era particolarmente difficile per il settore della pesca, considerando le imminenti 
scadenze del piano pluriennale (MAP) per il Mediterraneo Occidentale e la crisi energetica, ad 
aggiungersi agli strascichi del periodo del Covid. Quest’ultimo aveva appena evidenziato 
nuovamente il carattere strategico della pesca per i paesi europei. Il lavoro svolto dal Prof. Malorgio 
e dal coordinatore del GL 5, Antonio Pucillo, ha dimostrato gli impatti della PCP sui pilastri sociale 
ed economico del testo legislativo stesso. Tali effetti negativi si ripercuotono anche sulle aziende e 
microaziende, senza le quali non ci sarebbe il settore della pesca. Nella riunione tenutasi nell’ottobre 
successivo è stato sottolineato dai rappresentanti della CE che il piano d’azione marino non è 
vincolante, ma che dipende dagli Stati Membri, sebbene sia previsto che il 16 marzo 2024 questi 
ultimi consegnino la roadmap della sua implementazione. Sembra che non si stia verificando una 
transizione equilibrata. La riunione dell’Inter-AC del 6 febbraio dava la possibilità di porre le 
domande alla DG MARE su tale argomento, posto che i Consigli Consultivi (CC) anticipassero per via 
scritta le domande. Durante la riunione è stato comunicato che il tempo per le domande era stato 
ridotto a 2-3 minuti per cui il MEDAC ha potuto porre solo due di tutti i quesiti che erano stati 
preventivamente formulati: uno sulla decarbonizzazione in relazione all’inaccessibilità ai fondi e la 
seconda sulla riapertura delle misure per la demolizione. La riflessione inevitabilmente include gli 
effetti della PCP e del MAP, che hanno portato alla richiesta di rottamazione delle imbarcazioni da 
parte delle aziende. I MAP in atto da più tempo, in Mediterraneo Occidentale e in Adriatico, hanno 
rivelato che le aziende di pesca vedono in pericolo la loro sopravvivenza a causa delle restrizioni 
attuate finora. Il pomeriggio dell’Inter-AC è stato dedicato all’argomento del controllo ed è stato 
sottolineato che si tratta di un testo molto complesso, per cui le domande che sono state poste dai 
CC non hanno ricevuto risposta. Questo causa un allontanamento dalle istituzioni perché sono 
molto distanti dalla realtà e comporta una notevole preoccupazione. Recentemente è stato 
presentato in Spagna un lavoro sul quadro normativo applicato nel territorio: l’esorbitante 
regolamentazione delle popolazioni rurali sta causando l’abbandono delle attività. Si rileva lo stesso 
problema per il settore della pesca. Il problema del ricambio generazionale è risolto con la 
rottamazione. Le normative stanno strangolando il settore e il piano d’azione marino e l’attuazione 
repentina dei parchi eolici comportano un peggioramento ulteriore della situazione. Il sistema 
giuridico deve essere basato sui tre pilastri, recuperando il buonsenso che tutela i produttori di 
alimenti, quali i pescatori. La redditività economica deve ricevere attenzione, senza trascurare la 
sostenibilità. Non è possibile subire un’ulteriore riduzione delle flotte nel Mediterraneo Occidentale 
e non è vero che le flotte sono ancora redditizie. Il presidente propone che sia concordato un parere 
su questo.  
All’invito di Domitilla Senni a formulare l’intervento considerando la visione di tutti i soci del MEDAC 
e non solo del 60%, il Presidente risponde che il suo discorso proponeva una panoramica della 
situazione attuale. Ha presentato quanto sta accadendo nei porti dal punto di vista giuridico, grazie 
alla sua formazione professionale, e non come settore della pesca. Ripercorre i punti principali del 
suo intervento sottolineando che gli stessi funzionari della CE si sentivano oberati dal nuovo 
regolamento e che è legittimo far presente che le Cofradìas in Spagna stanno suonando un 



 

campanello d’allarme alle amministrazioni perché le imprese sono al di sotto della soglia di 
redditività.  
 
II Oggetto: Adozione dell’ordine del giorno 
L’ordine del giorno viene adottato all’unanimità. 
 
III Oggetto: Adozione del verbale della riunione dell’Assemblea Generale tenutasi a Barcellona (23 
febbraio 2023) 
Il verbale viene approvato all’unanimità.  
 
IV Oggetto: Chiusura del bilancio e relazione finale delle attività 2023- Approvazione 
Il Presidente passa la parola a Marina Illuminati, che espone il bilancio finale 2023, illustrando tutte 
le spese effettivamente sostenute rispetto a quanto era stato preventivato. Illuminati comunica che 
nel 2023 Cipro ha erogato 6000 euro per la prima volta, mentre non è stato ricevuto il contributo 
dell’Andalusia. Il contributo della CE segue la nuova modalità “lump sum”, che rimarrà anche nei 
prossimi 4 anni e la cifra sarà adattata all’andamento dell’inflazione. Nel 2023 sono state organizzate 
quattro riunioni ibride: Barcellona, Roma, Montpellier e Larnaca. I loro costi sono stati più elevati 
rispetto alle riunioni solo in presenza organizzate in passato, per cui, considerando tutte le altre 
spese, sono state raggiunte cifre più alte di quelle che erano state preventivate. Lo stesso per le 
traduzioni, perché sono stati tradotti testi quanto più possibile in 6 lingue. Il budget consente una 
certa flessibilità, per cui tali variazioni non sono state problematiche. Quindi la spesa di 6.000 euro 
in più rispetto a quanto preventivato sarà coperta dall’avanzo degli anni precedenti. Nel 2023 non 
ci sono state ulteriori spese al di sopra di quanto preventivato e i soci hanno adempiuto tutti ai 
pagamenti della quota. Infine, dal paragone con gli ultimi tre anni si nota che si è verificato un 
progressivo cambiamento del contributo ricevuto da parte della CE, che è stato accompagnato da 
un altrettanto graduale aumento delle spese. Il bilancio 2023 viene approvato all’unanimità. 
Rosa Caggiano procede ad illustrare la relazione finale delle attività del 2023, che è stata inviata dal 
Segretariato a tutti i soci una settimana prima dell’assemblea. Si nota che sono aumentate in modo 
significativo le riunioni: sia quelle esterne che quelle organizzate dal MEDAC, di cui molte sono 
ibride. Le attività svolte dal Consiglio Consultivo nel 2023 hanno consentito di affrontare tutte le 
tematiche previste dal piano di lavoro, visto e approvato dalla DG MARE. Il report evidenzia che i 
lavori del MEDAC sono stati organizzati in relazione alle riunioni della CGPM, così da consentire che 
i contributi del Consiglio Consultivo siano comunicati in tempo utile durante le riunioni dei Comitati 
Subregionali della Commissione. Nel 2023 nel MEDAC sono stati concordati 12 pareri, 4 lettere e 4 
pareri condivisi con gli altri consigli consultivi. Si nota, inoltre, l’efficacia del coinvolgimento degli 
esperti scientifici nei lavori del MEDAC, che ha consentito di fornire ai soci le basi per la 
predisposizione di pareri più robusti. Il Segretariato, inoltre, ha partecipato a numerose riunioni 
scientifiche, così da poter tenere aggiornati i soci. Un ulteriore aspetto importante ha riguardato la 
partecipazione del MEDAC a un gruppo di collaborazione tra 4 consigli consultivi, che sono coinvolti 
nelle tematiche che riguardano l’ICCAT. Questo è il risultato di un lungo processo, che ha visto in 
prima persona il presidente e il vicepresidente Bertrand Wendling anche all’incontro tenutosi il 7 
febbraio u.s. a Bruxelles. In questo ambito si cercherà il più possibile di collaborare con gli altri 
Consigli Consultivi coinvolti, seguendo quanto concordato nel testo scritto in merito alle modalità 
di interazione. Nel 2023 non si sono verificate problematiche di funzionamento all’interno del 



 

MEDAC e si è raggiunto il numero di 10 tra focus group e gruppi di lavoro. Nel 2023 i soci erano 46, 
la presidenza rimane composta da 5 vicepresidenti e un presidente. Rosa Caggiano ricorda a tutti 
che il sito viene sempre aggiornato e spera che nel 2024 possa essere ulteriormente migliorato. Nei 
commenti del report per la CE è stato riportato quanto era richiesto dalla lettera inviata il 5 dicembre 
alla DG MARE, che chiedeva un maggiore coinvolgimento dei Consigli Consultivi nei suoi lavori. Nel 
caso del MEDAC questo è richiesto in termini di valore del parere del MEDAC rispetto ai pareri dei 
singoli cittadini ricevuti nelle consultazioni. Rosa Caggiano conclude ricordando a tutti che questa 
documentazione sarà inviata alla DG MARE. 
Interviene Marco Costantini, ringraziando il Segretariato e il MEDAC per l’importante lavoro e 
chiedendo la possibilità di inserire nel sito del MEDAC il video che il WWF ha girato con la 
collaborazione di Gian Ludovico Ceccaroni su come rendere accessibili i fondi FEAMPA. Rosa 
Caggiano riconosce che il video è molto interessante e che il MEDAC potrebbe essere un’utile 
vetrina, ma risponde che, se il video rimanda al MEDAC per ulteriori informazioni relative ai 
finanziamenti, il segretariato deve verificare la disponibilità del coordinatore del GL1 nel dare 
risposte per gli approfondimenti richiesti. Marco Costantini invierà una proposta al MEDAC per 
poter procedere in questa direzione.  
Gilberto Ferrari aggiunge che l’iniziativa è assolutamente lodevole, ma le informazioni più 
dettagliate sui diversi finanziamenti dovrebbero essere fornite dalle diverse autorità di gestione, 
perché differiscono tra i diversi paesi e spesso sono gestite direttamente dalle regioni.  
Domitilla Senni chiede se l’iniziativa sia rivolta solo ai soci del MEDAC o visibile a chiunque.  
Per chiarire gli ultimi aspetti, Marco Costantini spiega che l’idea condivisa con Gian Ludovico 
Ceccaroni è di predisporre un video che spieghi il FEAMPA a grandi linee mettendo sulla landing 
page un elenco di punti di contatto accessibili per ricevere le diverse informazioni per paese. Le 
informazioni sui contatti dovrebbero esser fornite dai soci del MEDAC.  
 
V Oggetto: Presentazione del bilancio previsionale 2024 - Informazione 
Marina illuminati passa a presentare il bilancio previsionale per il 2024, già approvato dal Comex 
prima dell’approvazione da parte della CE. Il contributo della CE è di 448.000 euro, considerata 
l’inflazione. Si è avuto un aumento del contributo da parte dell’Italia, mentre si è perso quello 
ricevuto da una delle regioni spagnole. Lo schema prevede precauzionalmente le quote di 45 soci. 
Le spese sono sostanzialmente allineate agli anni passati, ma le riunioni ibride saranno tre: Roma, 
Atene e Spalato. Le altre sessioni saranno solo online e questo ridurrà i costi. La novità del 2024 è il 
compenso simbolico per i coordinatori dei focus group, considerando che il loro impegno è 
aumentato. L’importo sarà suddiviso in base al numero di coordinatori nel caso ve ne sia più di uno 
in un focus group. Il compenso per gli esperti scientifici, invece, dovrà in qualche modo esser 
commisurato al lavoro effettivamente svolto durante l’anno.  
Marina Illuminati espone le date delle prossime riunioni del MEDAC e invita tutti a prenotare i voli 
per Atene così da ridurre i costi. Alla richiesta di Alessandro Buzzi in merito agli argomenti che 
saranno affrontati, espone le principali tematiche che saranno affrontate.   
Rosa Caggiano risponde alla richiesta di Rosalie Crespin sulla necessità di provvedere alla traduzione 
in francese dei pareri, spiegando che, se si accettasse per il francese, diventerebbe necessario anche 
per tutte le altre lingue, comportando tempistiche eccessive per la predisposizione di pareri. Si può 
parlare di un eventuale cambiamento in questo senso solo se viene richiesto da tutti i soci, ma 



 

considerando che vengono predisposti 12 pareri all’anno più le lettere, diventa complicato sia in 
termini di tempi che di costi.  
 
VI Oggetto: Partecipazione del MEDAC alle prossime riunioni esterne (CGPM, DG MARE, ICCAT, 
STECF) 
Il presidente lascia la parola a Marzia Piron perché esponga le riunioni esterne previste per il 2024. 
L’elenco allegato comprende principalmente quelle previste per il primo semestre 2024 perché le 
successive saranno disponibili nei prossimi mesi.  
 
VII Oggetto: Situazione della lista dei membri, stato del pagamento delle quote 2024- 
Informazione 
La Segretaria Esecutiva comunica che i soci del MEDAC nel 2024 sono 47, con il nuovo ingresso di 
alcune associazioni (ANMUPES, OCEANA e LIFE)  e che tutti hanno ottemperato al pagamento della 
quota associativa che per il 2024 ammonta a 1000€. 
 
VIII Oggetto: Varie ed eventuali. 
Il Presidente, constatando l’assenza di nuove richieste di intervento, ringrazia gli interpreti e chiude 
i lavori dell’Assemblea Generale.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
Ur.br.: 62/2025         Rim, 25. veljače 2025 

 
ZAPISNIK S GENERALNE SKUPŠTINE MEDAC-a 

 

Dana 28. veljače 2024. u 14:00 sati u Rimu je održana Glavna skupština MEDAC-a u Kongresnom 

centru Cavour, kako bi se raspravljalo i raspravljalo o sljedećem 

Dnevni red 

 
1. Otvaranje sjednice predsjedavajućeg 
2. Usvajanje dnevnog reda 
3. Usvajanje zapisnika s hibridne sjednice Generalne skupštine održane u Barceloni (23. veljače 

2023.) 
4. Zatvaranje financijskih izvještaja i završnog izvješća o radu 2023. - odobrenje  
5. Predstavljanje proračuna za 2024. – informacije 
6. Sudjelovanje MEDAC-a na predstojećim vanjskim sastancima (GFCM, GU MARE, ICCAT, 

STECF) 
7. Stanje s popisom članova, stanje u pogledu plaćanja članarina 2024- Informacije 
8. Razno. 

 
U navedeno vrijeme na navedenom mjestu prisutne su sljedeće osobe: Giampaolo Buonfiglio, 
Antonio Marzoa, Domitilla Senni, Ilaria Bellomo, Emanuele Sciacovelli, Llibori Martìnez, Francesca 
Biondo, Antonis Petrou, Michael Carabott, Alessandro Buzzi, Marco Costantini, Daniela Borriello, 
Claudia Benassi, Helena ÀLVAREZ, MYRIAM DIGEMMA, JOSÉ MARIA GALLART, ROSALIE CRESPIN, 
Jose Manuel Juarez, Rafael Mas, Domingo Bonnín Bautista, Gilberto Ferrari, Filippo Cassola, Marina 
Illuminati, Marzia Piron, Rosa Caggiano. 
 
U navedeno vrijeme na navedenom mjestu sljedeća su gospoda bila povezana na Zoom platformi:  
Gabriel Fernandez, Laura Pisano, Fabio Grati, Lilia Castellani, John Bountoukos, Massimiliano 
Sardone, Emmanuel Bassinet, Xavier Domènech, Mario Šljuka, Kazimir Bogović, Bertrand Wendling, 
Antonio Pucillo, Myfanwy Cortis, Tomaz Remzgar, Stéphan Beaucher, Daniela Banaru, Toni Abad 
Mallol, Perrine Cuvilliers, Owen Zammit, Nolwenn Cosnard, Alessandro Buzzi, Sergi Tudela, Domitilla 
Senni, Angela Cotrina, Rafael González-Cano, Federico Gelmi, Joaquín Rosón, Laurence Cordier, 
Louise Roche, Federica Barbera, Domenico Mandarano, Mario Vizcarro Gianni, Tonino 
Giardini, Miquel Ortega, Kleio Psarrou, Hrvoje Ceprnja, Fabian Reith, Joana Oliveira, Laure Guillević, 
Sylvie Giraud, Katia Frangoudes, Gennaro Scognamiglio, Antonio Gottardo.  
 
Liste sudionika čuvaju se u evidenciji. 

Sastankom je predsjedao g. Antonio Marzoa Notlevsen. Gospođa Rosa Caggiano djeluje kao tajnica, 

koja utvrđuje prisutnost 34 člana, od kojih su 3 dostavila punomoći: FIPSAS CIPS-u, Koordinacija 

Koćara i HGK AGCI-ju.  



 

 

 

Predmet: Otvaranje sjednice i izjava predsjednika 

Antonio Marzoa otvara sastanak kratkim osvrtom na sastanak savjetodavnih vijeća (inter-AC) održan 
6. veljače i podsjeća da je prethodne godine skupština održana 23. veljače u Barceloni, gdje su 
primljene informacije o 4 zakonodavne inicijative Europske komisije, koje su uključivale akcijski plan. 
To je razdoblje bilo posebno teško za sektor ribarstva s obzirom na predstojeće rokove višegodišnjeg 
plana (MAP) za zapadno Sredozemlje i energetsku krizu, što se nadovezalo na već teške posljedice 
Covid pandemije. Pandemija je samo još jednom istaknula stratešku ulogu ribarstva za europske 
zemlje. U radu prof. Malorgia i koordinatora RS 5, Antonia Pucilla, pokazani su učinci ZRP-a na 
socijalne i gospodarske stupove samog zakonodavnog teksta. Ti negativni učinci utječu i na 
poljoprivredna gospodarstva i mikropoduzeća bez kojih ne bi bilo ribarstva. Na sastanku održanom 
u listopadu naredne godine, predstavnici EK-a naglasili su da akcijski pomorski plan nije obvezujući, 
ali da ovisi o državama članicama, iako se predviđa da će one 16. ožujka 2024. dostaviti plan za 
njegovu provedbu. Čini se da tranzicija nije uravnotežena. Na sastanku Inter-AC-a 6. veljače GU 
MARE-u je pružena prilika da postavi pitanja o toj temi, pod uvjetom da savjetodavna vijeća 
prethodno dostave pitanja u pisanom obliku. Tijekom sastanka rečeno je da je vrijeme za pitanja 
smanjeno na 2-3 minute, tako da je MEDAC mogao postaviti samo dva od svih unaprijed 
formuliranih pitanja: jedno o dekarbonizaciji u pogledu nedostupnosti sredstava i drugo o 
ponovnom otvaranju mjera za rastavljanje. Neizbježna je rasprava o učincima ZRP-a i MAP-a, koji su 
doveli do zahtjeva tvrtki za rashodovanje plovila. Najduže primjenjivani MAP-ovi u zapadnom 
Sredozemlju i Jadranu otkrili su da ribarske tvrtke smatraju da je njihov opstanak ugrožen dosad 
provedenim ograničenjima. Poslijepodnevni dio sastanka Inter-AC-a bio je posvećen temi kontrole i 
istaknuto je da se radi o vrlo složenom tekstu, tako da na pitanja koja je postavilo savjetodavno 
vijeće nije dan odgovor. To dovodi do udaljavanja od institucija jer su iste odmaknute od stvarnosti 
i izaziva znatnu zabrinutost. Nedavno je u Španjolskoj predstavljena studija o regulatornom okviru 
koji se primjenjuje na tom području: pretjerana regulacija ruralnog stanovništva uzrokuje 
napuštanje aktivnosti. Isti problem vrijedi i za sektor ribarstva. Problem smjene generacija rješava 
se rashodovanjem. Propisi guše sektor, a akcijski pomorski plan i naglo postavljanje vjetroelektrana 
dodatno pogoršavaju situaciju. Pravni sustav mora se temeljiti na tri stupa i vratiti zdrav razum kojim 
se štite proizvođači hrane, kao što su ribari. Treba posvetiti pozornost gospodarskoj održivosti, ne 
zanemarujući održivost. Nemoguće je trpjeti daljnje smanjenje flota u zapadnom Sredozemlju i nije 
istina da su flote još uvijek profitabilne. Predsjednik predlaže da se o tome postigne zajedničko 
mišljenje.  
Na poziv Domitille Senni da se formulira govor koji obuhvaća viziju svih članova MEDAC-a, a ne samo 
60%, predsjednik je odgovorio da je njegov govor predlagao pregled trenutne situacije. Predstavio 
je što se događa u lukama s pravnog stajališta, zahvaljujući svojoj struci, a ne kao ribarski sektor. 
Prešao je glavne točke svog govora, ističući da su se i sami dužnosnici EK-a osjećali preopterećeno 
novom uredbom i da je legitimno istaknuti da Cofradíasi u Španjolskoj zvone na uzbunu kod uprava 
jer su tvrtke ispod praga profitabilnosti.  
 
II Predmet: Usvajanje dnevnog reda 
Dnevni red usvaja se jednoglasno. 



 

 
III Predmet: Usvajanje zapisnika sa sastanka Generalne skupštine održanog u Barceloni (23. 
veljače 2023.) 
Zapisnik se usvaja jednoglasno.  
 
IV Predmet: Zatvaranje proračuna i završno izvješće o aktivnostima 2023. - odobrenje 
Predsjednik daje riječ Marini Illuminati, koja predstavlja konačni proračun za 2023., ilustrirajući sve 
stvarno nastale troškove u usporedbi s proračunom. Illuminati izvještava da je Cipar 2023. prvi put 
isplatio 6000 eura, dok doprinos iz Andaluzije nije primljen. Doprinos EK-a slijedi novi princip 
„paušalnog iznosa“, koji će se zadržati sljedeće 4 godine, a iznos će se prilagoditi kretanju inflacije. 
Godine 2023. organizirana su četiri hibridna sastanka: Barcelona, Rim, Montpellier i Larnaca. 
Troškovi su bili veći od sastanaka održanih uživo u prošlosti, pa je, kada su uzeti u obzir svi ostali 
troškovi, ostvareni veći iznosi od onih predviđenih proračunom. Isto vrijedi i za prijevode, jer je što 
više tekstova prevedeno na 6 jezika. Proračun omogućuje određenu fleksibilnost, tako da te 
varijacije nisu bile problematične. Tako će rashodi od 6.000 eura više od planiranih biti pokriveni 
viškom iz prethodnih godina. U 2023. godini nije bilo dodatnih troškova iznad planiranog, a svi 
članovi su se pridržavali plaćanja članarina. Naposljetku, iz usporedbe s posljednje tri godine očito 
je da je došlo do postupne promjene doprinosa primljenog od EK-a, koji je popraćen jednako 
postupnim povećanjem rashoda. Proračun za 2023. odobrava se jednoglasno. 
Rosa Caggiano nastavlja ilustrirati završno izvješće o aktivnostima za 2023. godinu, koje je Tajništvo 
poslalo svim članovima tjedan dana prije skupštine. Može se vidjeti da je došlo do značajnog 
povećanja broja sastanaka: i vanjskih sastanaka i onih koje organizira MEDAC, od kojih su mnogi 
hibridni. Aktivnosti koje je Savjetodavno vijeće provelo 2023. omogućile su rješavanje svih pitanja 
utvrđenih u planu rada, koji je odobrio i GU MARE. U izvješću se ističe da je rad MEDAC-a organiziran 
u vezi sa sastancima GFCM-a kako bi se omogućilo pravodobno dostavljanje doprinosa 
Savjetodavnog vijeća na sastancima podregionalnih odbora Komisije. Tijekom 2023. u MEDAC-u je 
dogovoreno 12 mišljenja, 4 dopisa i 4 zajednička mišljenja s drugim savjetodavnim vijećima. Također 
je vrijedno spomenuti učinkovitost uključivanja znanstvenih stručnjaka u rad MEDAC-a, što je 
članovima omogućilo osnovu za pripremu pouzdanijih mišljenja. Tajništvo je sudjelovalo i na brojnim 
znanstvenim skupovima kako bi članovi mogli biti ažurni. Dodatan važan aspekt bilo je sudjelovanje 
MEDAC-a u skupini suradnje 4 savjetodavna vijeća koja su uključena u pitanja ICCAT-a. To je rezultat 
dugog procesa, u koji su bili osobno uključeni i predsjednik i potpredsjednik Bertrand Wendling 7. 
veljače u Bruxellesu. U tom kontekstu pokušat će se što je više moguće surađivati s drugim 
uključenim savjetodavnim vijećima, slijedeći ono što je dogovoreno u pisanom tekstu o 
modalitetima interakcije. U 2023. nije bilo operativnih problema unutar MEDAC-a, a broj fokusnih 
skupina i radnih skupina dosegnuo je 10. U 2023. MEDAC broji 46 članova, predsjedništvo se i dalje 
sastoji od pet potpredsjednika i predsjednika. Rosa Caggiano podsjeća da se stranica uvijek ažurira i 
nada se da će se 2024. godine moći dodatno poboljšati. U primjedbama na izvješće Europske 
komisije napisano je ono što se stajalo u dopisu od 5. prosinca GU MARE-u u kojem se traži da se 
više uključi Savjetodavna vijeća. U slučaju MEDAC-a, to je potrebno kako bi mišljenja MEDAC-a imala 
veću težinu u odnosu na mišljenja pojedinih građana zaprimljena tijekom savjetovanja. Rosa 
Caggiano zaključuje podsjetnikom da će ova dokumentacija biti dostavljena GU MARE-u. 
Marco Costantini uzima riječ, zahvalivši Tajništvu i MEDAC-u na njihovu važnom radu i traži 
mogućnost umetanja na web stranicu MEDAC-a videozapisa koji je WWF snimio uz suradnju Gian 



 

Ludovica Ceccaronija o tome kako učiniti dostupnima sredstva EFPRA-e. Rosa Caggiano priznaje da 
je videozapis vrlo zanimljiv i da bi MEDAC mogao biti koristan izvor informacija, ali odgovara da, ako 
se videozapis odnosi na MEDAC za daljnje informacije u vezi s financiranjem, tajništvo mora 
provjeriti  je li koordinator RS1 dostupan za davanje detaljnijih odgovora i informacija. Marco 
Costantini poslat će prijedlog MEDAC-u kako bi nastavio u tom smjeru.  
Gilberto Ferrari dodaje da je inicijativa apsolutno pohvalna, ali detaljnije informacije o različitim 
financijskim sredstvima trebala bi pružiti različita upravljačka tijela, jer se razlikuju od zemlje do 
zemlje i često njima izravno upravljaju regije.  
Domitilla Senni pita je li inicijativa usmjerena samo na članove MEDAC-a ili je vidljiva svima.  
Kako bi razjasnio posljednje aspekte, Marco Costantini objašnjava da je ideja, s kojom se slaže i Gian 
Ludovico Ceccaroni, pripremiti videozapis u kojem se objašnjava EFPRA i na početnu stranicu stavlja 
popis dostupnih kontakata za dobivanje raznih informacija, svrstanih po zemljama. Podatke za 
kontakt trebaju dostaviti članovi MEDAC-a.  
 
V Predmet: Predstavljanje projekcije proračuna za 2024. godinu - Informacije 
Marina Illuminati nastavlja izlagati projekciju proračuna za 2024. godinu, koji je Comex već odobrio 
prije no što ga je odobrio EK. Doprinos EK-a iznosi 448.000 eura, prilagođenih inflaciji. Došlo je do 
povećanja doprinosa Italije, dok je doprinos koji je primila jedna od španjolskih regija izgubljen. 
Prema shemi se, kao mjera predostrožnosti, predviđaju članarine 45 članova. Troškovi su uglavnom 
u skladu s prethodnim godinama, ali će se održati tri hibridna sastanka: Rim, Atena i Split. Ostale 
sesije bit će samo online, što će smanjiti troškove. U 2024. novost predstavlja simbolična naknada 
za koordinatore fokusnih skupina, s obzirom na to da se njihov angažman povećao. Iznos će se 
podijeliti prema broju koordinatora u slučaju da u fokusnoj skupini ima više od jednog. S druge 
strane, naknada za znanstvene stručnjake morat će na neki način biti razmjerna radu koji je stvarno 
obavljen tijekom godine.  
Marina Illuminati navodi datume predstojećih sastanaka MEDAC-a i poziva sve da rezerviraju letove 
za Atenu kako bi se smanjili troškovi. Na pitanje Alessandra Buzzija o temama kojima će se baviti, 
predstavlja glavna pitanja koja će se rješavati.   
Rosa Caggiano odgovara na zahtjev Rosalie Crespin o potrebi prevođenja mišljenja na francuski, 
objašnjavajući da bi, kad bi se prihvatio za francuski, morao bi biti osiguran prijevod i na sve druge 
jezike, što bi produžilo rokove za pripremu mišljenja. O mogućoj promjeni u tom smislu može se 
govoriti samo ako to zatraže svi članovi, ali s obzirom na to da se godišnje pripremi 12 mišljenja plus 
dopisi, to postaje komplicirano i u pogledu vremena i troškova.  
 
VI Predmet: Sudjelovanje MEDAC-a na predstojećim vanjskim sastancima (GFCM, GU MARE, 
ICCAT, STECF) 
Predsjednik daje riječ Marziji Piron kako bi predstavila vanjske sastanke zakazane za 2024. godinu. 
Priloženi popis uglavnom uključuje one planirane za prvu polovicu 2024. jer će sljedeći biti dostupni 
u narednim mjesecima.  
 
VII Predmet: Stanje popisa članova, stanje u pogledu plaćanja članarina 2024 - Informacije 
Izvršna tajnica priopćuje da u 2024. godini MEDAC broji 47 članova novim ulaskom nekih udruga 
(ANMUPES, OCEANA i LIFE) te su svi platili članarinu koja za 2024. godinu iznosi 1000 eura. 
 



 

VIII Predmet: Razno. 
Predsjednik konstatira da nema zahtjeva za riječ te zahvaljuje usmenim prevoditeljima i raspušta 
Generalnu skupštinu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Ref.: 62/2025                                                          Rome, 25 February 2025 
 

MEDAC GENERAL ASSEMBLY MEETING REPORT 

 

The MEDAC General Assembly meeting was held on 28th February 2024, at 2pm in Rome, at the 

Centro Congressi Cavour, in order to discuss and make decisions according to the following 

agenda 

 

1. Opening of the meeting by the Chair 
2. Adoption of the agenda 
3. Adoption of the report of the General Assembly meeting held in Barcelona and online on 

23rd February 2023 
4. Closure of the 2023 financial statement and final report of activities – approval  
5. Presentation of the budget proposal for 2024 – information 
6. MEDAC participation in forthcoming external meetings (GFCM, DG MARE, ICCAT, STECF) 
7. The list of members and the situation concerning payment of fees for 2024 – Information 
8. Any other matters 

The following participants were present in the place and at the time indicated: Giampaolo 

Buonfiglio, Antonio Marzoa, Domitilla Senni, Ilaria Bellomo, Emanuele Sciacovelli, Llibori Martìnez, 

Francesca Biondo, Antonis Petrou, Michael Carabott, Alessandro Buzzi, Marco Costantini, Daniela 

Borriello, Claudia Benassi, Helena Àlvarez, Myriam Digemma, José Maria Gallart, Rosalie Crespin, 

Jose Manuel Juarez, Rafael Mas, Domingo Bonnín Bautista, Gilberto Ferrari, Filippo Cassola, Marina 

Illuminati, Marzia Piron, Rosa Caggiano. 

The following participants were present on the online platform Zoom at the time indicated:  
Gabriel Fernandez, Laura Pisano, Fabio Grati, Lilia Castellani, John Bountoukos, Massimiliano 
Sardone, Emmanuel Bassinet, Xavier Domènech, Mario Šljuka, Kazimir Bogović, Bertrand Wendling, 
Antonio Pucillo, Myfanwy Cortis, Tomaz Remzgar, Stéphan Beaucher, Daniela Banaru, Toni Abad 
Mallol, Perrine Cuvilliers, Owen Zammit, Nolwenn Cosnard, Alessandro Buzzi, Sergi Tudela, Domitilla 
Senni, Angela Cotrina, Rafael González-Cano, Federico Gelmi, Joaquín Rosón, Laurence Cordier, 
Louise Roche, Federica Barbera, Domenico Mandarano, Mario Vizcarro Gianni, Tonino 
Giardini, Miquel Ortega, Kleio Psarrou, Hrvoje Ceprnja, Fabian Reith, Joana Oliveira, Laure Guillevic, 
Sylvie Giraud, Katia Frangoudes, Gennaro Scognamiglio, Antonio Gottardo.  
 
Meeting attendance records will be kept on file. 

Antonio Marzoa Notlevsen chaired the session. Rosa Caggiano was the rapporteur, and she 
confirmed the presence of 34 GA members, 3 of which presented proxies: FIPSAS delegated to CIPS, 
Koordinacia Kocara and HGK delegated to AGCI.  
 

 



 

Agenda item I: Opening of the meeting and communications from the Chair 

Antonio Marzoa opened the meeting with some considerations on the Inter-AC meeting held on 6th 
February 2024, and he recalled that the General Assembly had been held on 23rd February the 
previous year in Barcelona and, on that occasion, they had received information on the four EC 
legislative initiatives, which included the action plan. That period was particularly difficult for the 
fisheries sector, considering the imminent deadlines in the Western Mediterranean multiannual 
plan (MAP) and the fuel cost crisis, in addition to the aftermath of the Covid period. The latter served 
to underline the strategic nature of fisheries for European countries. The work carried out by 
Professor Malorgio and the coordinator of WG 5, Antonio Pucillo, demonstrated the impact of the 
CFP on the social and economic pillars of the legislative text itself. These negative effects also 
affected fisheries enterprises and micro-enterprises, without which the sector would not exist. At 
the meeting held the following October, the EC representatives emphasised that the Marine Action 
Plan was not binding, it depended on the Member States, although the delivery of the roadmap for 
its implementation was scheduled for 16th March 2024. It would appear that the transition was not 
balanced. The Inter-AC meeting on 6th February was an opportunity to put questions to DG MARE 
on this topic, as long as that the Advisory Councils (ACs) submitted the questions in writing 
beforehand. It was then announced during the meeting that the time available for questions had 
been reduced to 2-3 minutes, so the MEDAC was only able to ask two of the many questions that 
had been formulated: one on decarbonisation with regard to the inaccessibility of funds and the 
second on the reinstatement of vessel scrapping measures. Inevitably, the observations included 
the effects of the CFP and the MAP, which have led fishing enterprises to apply to scrap their vessels. 
The longest running MAPs - those in the Western Mediterranean and the Adriatic Sea - have 
revealed that fishing enterprises see the restrictions implemented so far as a threat to their survival. 
The afternoon session of the Inter-AC meeting focused on the issue of the control regulation, and 
the complexity of the text was underlined, which was why the questions submitted by the ACs had 
not been answered. This was widening the gap between the institutions and the sector because the 
former were increasingly detached from reality, and this was causing considerable concern. The 
meeting was informed that a study had recently been presented in Spain on the regulatory 
framework applied across the country and it was found that the excessive regulation of rural 
populations was causing business activities to be abandoned and he drew parallels with the fisheries 
sector. The problem of generational turnover was being solved by scrapping vessels. Regulations 
were strangling the sector and the marine action plan, together with the sudden introduction of 
wind farms, were making the situation even worse. He stressed that the legal system needed to be 
based on the three pillars, returning to the common-sense approach that protected producers of 
food products, such as fishers. He added that economic viability had to receive due attention 
without neglecting sustainability; a further reduction of fleets in the Western Mediterranean was 
not possible and it was not true that fleets were still profitable. The Chair suggested preparing advice 
on this. 
   
In reply to Domitilla Senni’s request to formulate this communication considering the vision held by 
all the MEDAC members and not only the 60% segment, the MEDAC Chair said that he had simply 
provided an overview of the current situation: he had presented what was happening in ports from 
a legal point of view, given his professional expertise, and not from the standpoint of the fisheries 
sector. He went over the main points of his speech again, pointing out that the EC officials 



 

themselves felt overburdened by the new regulation and that it was quite legitimate to point out 
that the Cofradìas in Spain were sounding the alarm because the enterprises were operating below 
the profitability threshold.  
 
Agenda item II: Adoption of the Agenda  

The agenda was approved unanimously. 
 
Agenda item III: Adoption of the report of the General Assembly meeting held in Barcelona (23rd 
February 2023) 
The meeting report was approved unanimously.  
 
Agenda item IV: Closure of the 2023 financial statement and final report of activities – approval 

The Chair passed the floor to Marina Illuminati, who presented the final 2023 financial statement. 
She illustrated the expenses actually incurred in relation to those initially budgeted for. Marina 
Illuminati informed the meeting that Cyprus paid EUR 6000 for the first time in 2023, while no 
contribution was received from Andalusia. The EC contribution followed the new “lump sum” 
payment method which would remain in place for the next four years, while the amount would be 
adjusted according to inflation. She reported that four hybrid meetings had been organised in 2023: 
Barcelona, Rome, Montpellier and Larnaca. The costs involved were higher than those of the 
meetings held in person in the past, meaning that after all the expenses had been taken into 
account, the figures were higher than estimated. The same was true for translations, because as 
many documents as possible were translated into six languages. She explained that the budget 
allowed for some flexibility, so these variations were not problematic, and the expenditure of 
EUR 6000 in excess of the original budget would be covered by the surplus from previous years. The 
meeting was informed that, in 2023, there had been no further expenditure above what had been 
estimated and that the members had all paid their fees. Lastly, she compared the last three years 
and revealed that a gradual increase in expenses had been accompanied by a gradual change in the 
contribution received from the EC. The 2023 financial statement was unanimously approved. 
Rosa Caggiano took the floor to present the final report of activities in 2023, which had been sent 
out to members by the Secretariat a week before the GA meeting. She noted the significant increase 
in the number of meetings: both external meetings and those organised by the MEDAC, many of 
which were hybrid. The activities carried out by the Advisory Council in 2023 made it possible to 
address all the issues foreseen in the work plan, as seen and approved by DG MARE. The report 
showed that the work of the MEDAC was organised in relation to GFCM meetings, so that 
contributions could be communicated in due time with respect to the meetings of the GFCM 
Subregional Committees. She noted that, during 2023, twelve documents providing advice were 
agreed on within the MEDAC, plus four letters and four advice documents prepared in collaboration 
with other Advisory Councils. She also pointed out the effective involvement of scientific experts in 
the MEDAC work programme, providing members with the basis on which to prepare more robust 
advice. The Secretariat also participated in numerous scientific meetings to keep members up to 
date. Another important aspect which she highlighted was MEDAC’s collaboration as one of a group 
of four Advisory Councils which are all involved in matters relating to ICCAT. She told the meeting 
that this was the result of a lengthy process in which the Chair and the vice-Chair, Bertrand 
Wendling, had been directly involved, and they also participating in the meeting held on 7th February 



 

in Brussels. She emphasised that, in the scope of this collaborative activity, the MEDAC would make 
every effort to work closely with the other Advisory Councils involved, on the basis of the 
agreements reached and duly documented concerning how to interact. The Executive Secretary 
proceeded to recall that, during 2023, there had not been any operational issues within the MEDAC 
and that there were now ten focus groups and working groups. In 2023 there were 46 members, 
and the Chair’s Office still consisted of one Chair and five vice-Chairs. She reminded the meeting 
that the website was constantly updated, and they hoped to improve it further in 2024. She noted 
that among the comments in the report for the EC, they had included the elements requested in the 
letter sent on 5th December to DG MARE, in which greater involvement of the Advisory Councils in 
its work was requested. In the case of the MEDAC, this was specified as being in terms of the value 
of MEDAC’s opinion compared to the opinions of individuals that were received during 
consultations. Rosa Caggiano concluded by reminding everyone that this documentation would be 
sent to DG MARE. 
 
Marco Costantini took the floor, he thanked the Secretariat and the MEDAC as a whole for their 
valuable work, and he asked whether it would be possible to put the video that WWF made with 
the help of Gian Ludovico Ceccaroni on how to make EMFAF funds accessible on the MEDAC 
website. Rosa Caggiano agreed that the video was very interesting and that the MEDAC could be 
useful in showcasing it, however if the video refers viewers back to the MEDAC for further 
information on funding, the secretariat needed to check that the WG1 coordinator would be willing 
to provide the answers and further detailed information that would be requested. Marco Costantini 
said he would send the MEDAC a request to proceed in this regard.  
Gilberto Ferrari said that the initiative was commendable, however detailed information on the 
different funding options should be provided by the managing authorities, because they could differ 
between countries and were often managed directly by the regional authorities.  
Domitilla Senni asked whether the initiative was only for MEDAC members or was available to 
anyone.  
To clarify these aspects, Marco Costantini explained that the idea agreed on with Gian Ludovico 
Ceccaroni was to prepare a video explaining EMFAF in general terms, putting a list of contacts on 
the landing page from which specific information could be accessed per country. This contact 
information should be provided by the MEDAC members.  
 
 
Agenda item V: Presentation of the budget proposal for 2024 – information 

Marina Illuminati then presented the provisional budget for 2024, which had already been approved 
by the ExCom before approval by the EC. She informed the meeting that the EC contribution was 
EUR 448 000, taking inflation into account. The contribution from Italy had increased, while they 
had lost a contribution from one of the Spanish regions. The budget provisionally envisaged 
contributions from 45 MEDAC members, she noted that the expenditures were broadly in line with 
previous years, but there would be three hybrid meetings: Rome, Athens, and Split. The other 
sessions would be held online, and this would reduce costs. A new feature for 2024 was symbolic 
remuneration for the focus group coordinators, considering that their workload had increased. The 
amount would be divided according to the number of coordinators, in the case of more than one 



 

coordinator of a focus group. The remuneration for scientific experts, on the other hand, would 
need to be commensurate with the work actually done during the year.  
Marina Illuminati informed the meeting on the dates of the next MEDAC meetings and encouraged 
everyone to book flights to Athens to reduce costs. In response to Alessandro Buzzi’s request she 
outlined the main topics that would be addressed.  
Rosa Caggiano replied to the request made by Rosalie Crespin to have the advice produced 
translated into French: if they did this for French, it would become necessary for all the other 
languages too, with the relative increase in the time needed to prepare the documents. Any such 
change could only be discussed if it were requested by all members, but considering the twelve 
opinions per year plus letters, it would become costly as well as time-consuming.  
 
Agenda item VI: MEDAC participation in forthcoming external meetings (GFCM, DG MARE, ICCAT, 
STECF) 
The Chair passed the floor to Marzia Piron who listed the external meetings planned for 2024. This 
list (attached) mainly covers those planned for the first half of 2024 because the subsequent 
meetings will be announced in the coming months.  
 
Agenda item VII: The list of members and the situation concerning payment of fees for 2024 – 
information  
The Executive Secretary informed the GA that in 2024 there were 47 MEDAC members, with the 
addition of a number of new associations (ANMUPES, OCEANA and LIFE), and that all of them had 
complied with the payment of the membership fee of EUR 1000 for the year. 
 
Agenda item VIII: Any other matters. 
There were no further requests to speak, the Chair therefore thanked the interpreters and closed 

the General Assembly meeting.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Πρωτ.: 62/2025        Ρώμη , 25 Φεβρουαρίου 2025 

 
ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ ΤΟΥ MEDAC 

 

 

Στις 28 Φεβρουαρίου 2024 στις 14.00, έλαβε χώρα στην Ρώμη η Γενική Συνέλευση του 

MEDAC στους χώρους του Centro Congressi Cavour, προκειμένου να γίνει συζήτηση και να 

ληφθούν αποφάσεις επί των παρακάτω θεμάτων   

ημερήσια διάταξη  

 
1. Έναρξη των εργασιών απο τον Πρόεδρο 
2. Εγκριση της ημερησίας διάταξης  
3. Εγκριση των πρακτικών της υβριδικής συνάντησης της Γενικής Συνέλευσης που έγινε στην 

Βαρκελώνη (23 Φεβρουαρίου 2023) 
4. Κλείσιμο του ισολογισμού και τελική έκθεση των πεπραγμένων 2023-Εγκριση  
5. παρουσίαση του προϋπολογισμού για το 2024- Ενημέρωση  
6. Συμμετοχή του  MEDAC στις επόμενες εξωτερικές συναντήσεις  (ΓΕΑΜ, DG MARE, ICCAT, 

STECF) 
7. Κατάσταση ως προς τον κατάλογο των μελών, ταμειακή ενημερότητα για το 2024- 

Ενημέρωση  
8. Διάφορα 

 
 Στον συγκεκριμένο τόπο και την συγκεκριμένη ώρα, παρίσταντο οι παρακάτω κκ: Giampaolo 
Buonfiglio, Antonio Marzoa, Domitilla Senni, Ilaria Bellomo, Emanuele Sciacovelli, Llibori Martìnez, 
Francesca Biondo, Αντώνης Πέτρου, Michael Carabott, Alessandro Buzzi, Marco Costantini, Daniela 
Borriello, Claudia Benassi, Helena Àlvarez, Myriam Digemma, José Maria Gallart, Rosalie Crespin, 
Jose Manuel Juarez, Rafael Mas, Domingo Bonnín Bautista, Gilberto Ferrari, Filippo Cassola, Marina 
Illuminati, Marzia Piron, Rosa Caggiano. 
 
Στον συγκεκριμένο τόπο και την συγκεκριμένη ώρα,ηταν συνδεδεμένοι στην πλατφόρμα ΖΟΟμ 
οι παρακάτω κκ:  
Gabriel Fernandez, Laura Pisano, Fabio Grati, Lilia Castellani, John Bountoukos, Massimiliano 
Sardone, Emmanuel Bassinet, Xavier Domènech, Mario Šljuka, Kazimir Bogović, Bertrand Wendling, 
Antonio Pucillo, Myfanwy Cortis, Tomaz Remzgar, Stéphan Beaucher, Daniela Banaru, Toni Abad 
Mallol, Perrine Cuvilliers, Owen Zammit, Nolwenn Cosnard, Alessandro Buzzi, Sergi Tudela, Domitilla 
Senni, Angela Cotrina, Rafael González-Cano, Federico Gelmi, Joaquín Rosón, Laurence Cordier, 
Louise Roche, Federica Barbera, Domenico Mandarano, Mario Vizcarro Gianni, Tonino 
Giardini, Miquel Ortega, Κλειώ Ψαρρού, Hrvoje Ceprnja, Fabian Reith, Joana Oliveira, Laure 
Guillevic, Sylvie Giraud, Κάτια Φραγκούδη , Gennaro Scognamiglio, Antonio Gottardo.  
 

Τα παρουσιολόγια θα διατηρηθούν στα πρακτικά.  



 

Αναλαμβάνει την προεδρεία της συνάντησης ο κος Antonio Marzoa Notlevsen. Ως γραμματέας 

αναλαμβάνει η κα Rosa Caggiano που διαπιστώνει την παρουσία 34 μελών εκ των οποίων οι 3 

καταχώρησαν και εξουσιοδότηση: FIPSAS στην  CIPS, Koordinacia Kocara και  HGK στην  AGCI. 

 

Θέμα I : Εναρξη των εργασιών και ανακοινώσεις του προέδρου   

Ο Antonio Marzoa κηρύσσει την έναρξη των εργασιών με μία σύντομη αναφορά στην συνάντηση 
μεταξύ γνωμοδοτικών συμβουλίων που έγινε στις 6 Φεβρουαρίου. Θυμίζει ότι την προηγούμενη 
χρονιά η συνέλευση έγινε στις 23 Φεβρουαρίου στην Βαρκελώνη όπου δόθηκαν πληροφορίες 
σχετικά με τις τέσσερεις νομοθετικές πρωτοβουλίες της ΕΕ, μεταξύ των οποίων 
συμπεριλαμβάνεται και το πρόγραμμα δράσης. Η περίοδος ήταν ιδιαίτερα δύσκολη για τον 
αλιευτικό κλάδο λαμβάνοντας υπόψη την επικείμενη λήξη των προθεσμιών του Πολυετούς 
Προγράμματος (ΜΑΡ) για την Δυτική Μεσόγειο καθώς και την ενεργειακή κρίση που ήρθε να 
προστεθεί στα προβλήματα που ανέκυψαν από την πανδημία. Το τελευταίο αυτό πρόβλημα 
κατέδειξε και πάλι τον στρατηγικό χαρακτήρα της αλιείας για τις ευρωπαϊκές χώρες.  Η εργασία 
που έγινε από τον καθηγητή κο Malorgio και από τον συντονιστή της ΟΕ5 Antonio Pucillo, κατέδειξε 
τις επιπτώσεις της ΚΑλΠ στους κοινωνικούς και οικονομικούς πυλώνες του ίδιου του νομοθετικού 
κειμένου. Αυτές οι αρνητικές επιπτώσεις πλήττουν και τις επιχειρήσεις και τις μικροεπιχειρήσεις 
δίχως τις οποίες δεν θα υφίστατο ο κλάδος της αλιείας. Στην συνάντηση που έγινε τον επόμενο 
Οκτώβριο υπογραμμίστηκε από τους εκπροσώπους της ΕΕ ότι το θαλάσσιο πρόγραμμα δράσης δεν 
είναι δεσμευτικό αλλά εξαρτάται από τα κράτη μέλη μολονότι προβλέπεται ότι στις 16 Μαρτίου 
του 2024 θα υποβάλουν τον οδικό χάρτη της εφαρμογής του. Από ότι φαίνεται, δεν υπάρχει μία 
ισορροπημένη μετάβαση.  Η συνάντηση  μεταξύ των Γνωμοδοτικών Συμβουλίων στις 6 
Φεβρουαρίου θα δώσει την δυνατότητα να τεθούν ερωτήματα στην Γενική Διεύθυνση Θαλάσσιας 
Πολιτικής και Αλιείας σχετικά με αυτό το θέμα , τα Γνωμοδοτικά όμως Συμβούλια θα πρέπει να 
στείλουν εκ των προτέρων τα ερωτήματά τους. Κατά την διάρκεια της συνεδρίασης ανακοινώθηκε 
ότι ο χρόνος για υποβολή ερωτήσεων μειώθηκε στα 2-3 λεπτά και κατά συνέπεια το MEDAC δεν 
μπόρεσε να θέσει όλα τα ερωτήματα που είχαν διατυπωθεί προηγουμένως : ένα ερώτημα για την 
απεξάρτηση από τον άνθρακα σε σχέση με την περιορισμένη δυνατότητα πρόσβασης στα ταμεία 
και ένα ερώτημα για την επαναφορά των μέτρων για την απόσυρση. Οι σκέψεις που γίνονται 
αναπόφευκτα συμπεριλαμβάνουν και τις επιπτώσεις της ΚΑλΠ και του Πολυετούς Προγράμματος 
που οδήγησαν στο αίτημα απόσυρσης των αλιευτικών από την πλευρά των επιχειρήσεων. Τα 
Πολυετή Προγράμματα που υφίστανται εδώ και καιρό στην δυτική Μεσόγειο και την Αδριατική, 
απεκάλυψαν ότι οι αλιευτικές επιχειρήσεις θεωρούν ότι διακυβεύεται η επιβίωσή τους  λόγω των 
περιορισμών που έχουν επιβληθεί μέχρι τώρα. Η απογευματινή συνάντηση των Γνωμοδοτικών 
Συμβουλίων αφιερώθηκε στο θέμα του ελέγχου και υπογραμμίστηκε ότι πρόκειται για ένα κείμενο 
ιδιαίτερα πολύπλοκο. Κατά συνέπεια τα ερωτήματα που τέθηκαν από τα Γνωμοδοτικά Συμβούλια 
δεν έτυχαν μίας απάντησης. Αυτό οδηγεί σε μία απομάκρυνση από τα θεσμικά όργανα και 
αποτελεί πηγή ανησυχίας το γεγονός ότι φαίνεται να μην έχουν επαφή με την πραγματικότητα. 
Πρόσφατα υποβλήθηκε στην Ισπανία μία εργασία σχετικά με το κανονιστικό πλαίσιο που 
εφαρμόζεται στις διάφορες περιοχές. Η ύπαρξη υπερβολικών κανόνων που διέπουν την ζωή των 
αγροτικών πληθυσμών οδηγεί σε εγκατάλειψη των δραστηριοτήτων. Εντοπίζεται το ίδιο πρόβλημα 
και στον αλιευτικό κλάδο. Το πρόβλημα της εναλλαγής μεταξύ των γενεών επιλύεται με την 



 

απόσυρση. Η νομοθεσία στραγγαλίζει τον κλάδο και το θαλάσσιο πρόγραμμα δράσης και η 
απότομη εφαρμογή των αιολικών πάρκων συνεπάγεται μία περαιτέρω επιδείνωση της 
κατάστασης. Το νομικό σύστημα θα πρέπει να βασίζεται σε τρεις πυλώνες σε μία προσπάθεια 
επανόδου στην κοινή λογική που προστατεύει όσους παράγουν είδη διατροφής όπως οι αλιείς. Η 
οικονομική αποδοτικότητα θα πρέπει να τύχει προσοχής , χωρίς να μπει στο περιθώριο το θέμα 
της βιωσιμότητας. Δεν είναι δυνατόν να υπάρξει μία περαιτέρω μείωση των στόλων στην δυτική 
Μεσόγειο και δεν είναι αλήθεια ότι οι αλιευτικοί στόλοι συνεχίζουν να είναι αποδοτικοί. Ο 
Πρόεδρος προτείνει να υπάρξει γνωμοδότηση σχετικά και με αυτό το θέμα.  Στην πρόσκληση που 
κάνει η  Domitilla Senni, να διατυπωθεί η παρέμβαση λαμβάνοντας υπόψη την άποψη όλων των 
μελών του MEDAC και όχι μόνον του 60%, ο Πρόεδρος απαντάει ότι στην παρέμβασή του πρότεινε 
να υπάρξει μία επισκόπιση της παρούσας κατάστασης. Παρουσίασε να όσα συμβαίνουν στα 
λιμάνια από την νομική άποψη χάρις στην επαγγελματική του κατάρτιση και όχι ως αλιευτικός 
κλάδος. Αναφέρεται στα βασικά σημεία της παρέμβασής του και υπογραμμίζει ότι οι ίδιοι οι 
υπεύθυνοι της ΕΕ νιώθουν ότι έχει προκύψει μεγάλος φόρτος εργασίας λόγω του νέου κανονισμού 
και ότι είναι θεμιτό να αναφερθεί ότι οι Cofradias  στην Ισπανία κρούουν τον κώδωνα του κινδύνου 
στις διοικήσεις γιατί οι επιχειρήσεις βρίσκονται κάτω από το όριο της αποδοτικότητας.  
 
 
 Θέμα II :  Έγκριση της ημερησίας διάταξης 
Η ημερήσια διάταξη εγκρίνεται ομόφωνα 
 
 Θέμα III :  Έγκριση των πρακτικών της Γενικής Συνέλευσης που έλαβε χώρα στην Βαρκελώνη (23 
Φεβρουαρίου 2023)  
Τα πρακτικά εγκρίνονται ομόφωνα 
 
Θέμα IV  :Κλείσιμο του ισολογισμού και τελική έκθση πεπραγμένων 2023- Εγκριση   
Ο Πρόεδρος δίνει τον λόγο στην Marina Illuminati που παρουσιάζει τον ισολογισμό για το 2023 
αναφερόμενη σε όλες τις δαπάνες που έγιναν στην πραγματικότητα σε σχέση με όσα είχαν 
προβλεφθεί. Η κα Illuminati ανακοινώνει ότι το 2023 η Κύπρος κατέβαλε για πρώτη φορά 6000 
ευρώ ενώ δεν έχει καταβληθεί η συνδρομή της Ανδαλουσίας. Η συνδρομή της ΕΕ ακολουθεί τον 
καινούργιο τύπο “lump sum” – κατ’ αποκοπή ποσό, που θα παραμείνει και τα επόμενα τέσσερα 
χρόνια. Το ποσό θα προσαρμοστεί ανάλογα με την πορεία του πληθωρισμού. Το 2023 
οργανώθηκαν τέσσερεις  υβριδικές συναντήσεις: Βαρκελώνη, Ρώμη, Μονπελιέ και Λάρνακα. Το 
κόστος διοργάνωσής τους ήταν υψηλότερο σε σχέση με τις συναντήσεις με φυσική παρουσία που 
οργανώθηκαν στο παρελθόν. Κατά συνέπεια λαμβάνοντας υπόψη και όλες τις άλλες δαπάνες, τα 
ποσά που δαπανήθηκαν ήταν υψηλότερα από αυτά που είχαν προβλεφθεί.  Το ίδιο ισχύει και για 
τις μεταφράσεις αφού μεταφράστηκαν όσο γινόταν περισσότερα κείμενα σε έξι γλώσσες. Ο 
προϋπολογισμός αφήνει περιθώρια για κάποια ελαστικότητα και κατά συνέπεια οι αλλαγές δεν 
δημιούργησαν πρόβλημα. Συνεπώς η επιπλέον δαπάνη των 6000 ευρώ σε σχέση με όσα είχαν 
προβλεφθεί θα καλυφθεί από το πλεόνασμα των προηγούμενων ετών. Το 2023 δεν υπήρξαν 
περαιτέρω δαπάνες πάνω από όσα είχαν προβλεφθεί και τα μέλη είναι όλα ταμειακώς εντάξει.  
Κάνοντας τέλος μία σύγκριση με τα τελευταία τρία χρόνια παρατηρείται μία σταδιακή αλλαγή της 
εισφοράς της ΕΕ η οποία συνοδεύτηκε από μία εξ΄ισου σταδιακή αύξηση των δαπανών. Ο 
ισολογισμός του 2023 εγκρίνεται ομόφωνα.    



 

 
H  Rosa Caggiano περνάει στην παρουσίαση της τελικής έκθεσης πεπραγμένων για το 2023 η οποία 
απεστάλη από την Γραμματεία σε όλα τα μέλη μία εβδομάδα πριν από την Γενική Συνέλευση. 
Παρατηρείται ότι αυξήθηκε σημαντικά ο αριθμός των συνεδριάσεων – και των εξωτερικών και 
αυτών  που οργανώνονται από το MEDAC εκ των οποίων πολλές είναι υβριδικές. Οι 
δραστηριότητες που ανέπτυξε το Γνωμοδοτικό Συμβούλιο το 2023 επέτρεψαν να αντιμετωπιστούν 
όλα τα προβλεπόμενα θέματα από το πρόγραμμα εργασίας το οποίο εξετάστηκε και εγκρίθηκε από 
την DG MARE. Η έκθεση τονίζει ότι οι εργασίες του MEDAC οργανώθηκαν σε σχέση με τις 
συναντήσεις της ΓΕΑΜ έτσι ώστε να δοθεί η δυνατότητα να ανακοινωθούν έγκαιρα οι απόψεις του 
Γνωμοδοτικού Συμβουλίου , κατά την διάρκεια των συναντήσεων των υπο περιφερειακών 
επιτροπών της Εκτελεστικής Επιτροπής. Το 2023 στο MEDAC συμφωνήθηκαν 12 γνωμοδοτήσεις 
ενώ συντάχθηκαν 4 επιστολές και υπήρξαν 4 κοινές γνωμοδοτήσεις από κοινού με άλλα 
Γνωμοδοτικά Συμβούλια. Αναφέρεται επίσης στην αποτελεσματικότητα της εμπλοκής των 
επιστημονικών εμπειρογνωμόνων στις εργασίες του MEDAC. Αυτό επέτρεψε να αποκτήσουν τα 
μέλη τις βάσεις για να μπορούν να συνταξουν πιό στέρεες γνωμοδοτήσεις. Η Γραμματεία επίσης 
πήρε μέρος σε πολλές επιστημονικές συνεδρίασεις έτσι ώστε να είναι  σε θέση να ενημερώνει τα 
μέλη.   Μία επιπλέον σημαντική πτυχή αφορά την συμμετοχή του MEDAC σε μία ομάδα 
συνεργασίας μεταξύ 4 γνωμοδοτικών συμβουλίων που έχουν σχέση με την θεματολογία που 
αφορά το ICCAT.  Αυτό είναι το αποτέλεσμα μίας μακράς διαδικασίας όπου συμμετείχαν 
αυτοπροσώπως ο πρόεδρος και ο αντιπρόεδρος Bertrand Wendling και στην συνάντηση που έλαβε 
χώρα στις 7 Φεβρουαρίου στις Βρυξέλλες. Σε αυτό το πλαίσιο θα γίνει μία προσπάθεια 
συνεργασίας με άλλα γνωμοδοτικά συμβούλια που εμπλέκονται με βάση όσα συμφωνήθηκαν στο 
γραπτό κείμενο που αφορούσε τους τρόπους συνεργασίας.  Το 2023 δεν ανέκυψαν προβλήματα 
συνεργασίας στο εσωτερικό του MEDAC ενώ επετεύχθει ο αριθμός των 10 μεταξύ focus groups και 
ομάδων εργασίας. Το 2023 τα μέλη ήταν 46 ενώ το Προεδρείο συνεχίζει να αποτελείται από 5 
αντιπροέδρους και ένα πρόεδρο. Η Rosa Caggiano θυμίζει σε όλους ότι η ιστοσελίδα 
επικαιροποιείται συνέχεια και ελπίζει ότι το 2024 θα μπορούσαν τα πράγματα να πάνε καλύτερα. 
Στα σχόλια της έκθεσης για την ΕΕ αναφέρθηκαν όσα ζητήθηκαν στην επιστολή που εστάλη στις 5 
Δεκεμβρίου στην DG MARE. Εκεί ζητείτο να υπάρξει μία μεγαλύτερη εμπλοκή των Γνωμοδοτικών 
Συμβουλίων στις εργασίες της Γενικής Διεύθυνσης . Στην περίπτωση του MEDAC  αυτό ζητήθηκε 
από την άποψη της αξίας της γνωμοδότησης του MEDAC σε σχέση με τις γνωμοδοτήσεις των 
μεμονωμένων πολιτών όπως ελήφθησαν κατά την διάρκεια των διαβουλεύσεων. Η Rosa Caggiano 
ολοκληρώνει θυμίζοντας σε όλους ότι όλα αυτά τα έγγραφα θα σταλούν στην  DG MARE. 
 
Παρεμβαίνει ο Marco Costantini, και ευχαριστεί την Γραμματεία και το MEDAC γιά το σημαντικό 
έργο που έχουν επιτελέσει και ζητάει να μάθει αν θα ήταν δυνατόν να ανέβει στην ιστοσελίδα του 
MEDAC το βίντεο που γύρισε η οργάνωση   WWF σε συνεργασία με τον  Gian Ludovico Ceccaroni 
και που αφορά το πως θα μπορούσαν να γίνουν προσβάσιμα τα κονδύλια του  FEAMPA. 
 
Η Rosa Caggiano αναγνωρίζει ότι το βίντεο είναι πολύ ενδιαφέρον και ότι το MEDAC θα μπορούσε 
να είναι μία χρήσιμη βιτρίνα. Αναφέρει όμως ότι αν το βίντεο παραπέμπει στο MEDAC για 
περαιτέρω πληροφορίες που αφορούν τις χρηματοδοτήσεις , η Γραμματεία θα πρέπει να ελέγξει 
το κατα πόσον είναι διαθέσιμος ο συντονιστής της ΟΕ1 για να δώσει περισσότερο 
εμπεριστατωμένες πληροφορίες. 



 

 
 Ο Marco Costantini  θα στείλει μία πρόταση στο  MEDAC προκειμένου να κινηθούν προς αυτή την 
κατεύθυνση. 
 
Ο Gilberto Ferrari προσθέτει ότι η πρωτοβουλία είναι απόλυτα αξιέπαινη αλλά οι πιο λεπτομερείς 
πληροφορίες για τις διάφορες χρηματοδοτήσεις θα πρέπει να δοθούν από τις διάφορες 
διαχειριστικές αρχές γιατί διαφέρουν από την μία χώρα στην άλλη και πολύ συχνά οι περιφέρειες 
τις αντιμετωπίζουν με διαφορετικό τρόπο.   
 
 Η Domitilla Senni ζητάει να μάθει αν η πρωτοβουλία αφορά μόνον τα μέλη του  MEDAC ή αν θα 
μπορούσε να έχει πρόσβαση οποιοσδήποτε. Προκειμένου να διευκρινιστούν περαιτέρω θέματα, ο 
Marco Constantini εξηγεί ότι η ιδέα που έχουν με τον Gian Ludovico Ceccaroni είναι να ανεβάσουν 
ένα βίντεο που να εξηγεί τι είναι το FEAMPA σε γενικές γραμμές παραθέτοντας στην landing page 
έναν κατάλογο με τα σημεία επικοινωνίας που είναι προσβάσιμα προκειμένου να μπορέσει κανείς 
να πάρει τις διάφορες πληροφορίες ανά χώρα.  Οι  πληροφορίες που αφορούν την επικοινωνία θα 
πρέπει να δοθούν από τα μέλη του MEDAC.  
 
Θέμα V :  Παρουσίαση του προυπολογισμού 2024 -  Ενημέρωση  
Η Marina illuminati περνάει στην παρουσίαση του προϋπολογισμού για το 2024. Ο 
προϋπολογισμός έχει ήδη εγκριθεί από την Εκτελεστική Επιτροπή πριν από την έγκρισή του από 
την ΕΕ. Η συμβολή της ΕΕ ανέρχεται σε 448.000, λαμβάνοντας υπόψη τον πληθωρισμό. Εχει 
καταγραφεί μία αύξηση της εισφοράς της Ιταλίας , ενώ δεν υπάρχει η εισφορά μίας εκ των 
ισπανικών περιφερειών. Το πλαίσιο αυτό προβλέπει εκ των προτέρων  την εισφορά 45 εταίρων. Οι 
δαπάνες είναι κατ΄ουσία ευθυγραμμισμενες με τα προηγούμενα χρόνια αλλά οι υβριδικές 
συνεδριάσεις θα είναι τρεις. Ρώμη, Αθήνα και Σπάλατο. Οι άλλες συνεδριάσεις θα γίνουν μόνον 
διαδικτυακά και αυτό θα έχει ως αποτέλεσμα την μείωση του κόστους. Η καινοτομία για το 2024 
αφορά την συμβολική αμοιβή των συντονιστών των focus group, λαμβάνοντας υπόψη ότι έχουν 
αναλάβει πολύ περισσότερες υποχρεώσεις. Το ποσό θα χωριστεί με βάση τον αριθμό των 
συντονιστών σε περίπτωση που υπάρχουν πέραν του ενός συντονιστές σε μία ομάδα. Οι απολαβές 
των επιστημονικών εμπειρογνωμόνων αντίθετα, θα πρέπει κατά κάποιον λόγο να  αντιστοιχούν 
στην εργασία που έκαναν κατά την διάρκεια του χρόνου. 
 
Η Marina Illuminati παραθέτει τις ημερομηνίες των επόμενων συναντήσεων του MEDAC και καλεί 
όλους να κάνουν κράτηση στις πτήσεις για Αθήνα πριν ανέβουν οι τιμές των εισιτήριων. Μετά από 
αίτημα του Alessandro Buzzi σχετικά με τα θέματα που θα συζητηθούν, παραθέτει την βασική 
θεματολογία. 
 
  Η Rosa Caggiano  απαντάει στο αίτημα της Rosalie Crespin σχετικά με την μετάφραση στα γαλλικά 
των γνωμοδοτήσεων. Αν γίνει αυτό δεκτό για τα γαλλικά θα πρέπει να γίνεται μετάφραση και στις 
άλλες γλώσσες και αυτό συνεπάγεται μεγάλη αναμονή για την έκδοση γνωμοδοτήσεων. Θα 
μπορούσε κάνεις να μιλήσει για μία ενδεχόμενη αλλαγή προς αυτή την κατεύθυνση μόνον αν 
υπάρξει αίτημα από όλα τα μέλη. Λαμβάνοντας όμως υπόψη ότι εκδίδονται 12 γνωμοδοτήσεις τον 
χρόνο συν οι επιστολές , τα πράγματα περιπλέκονται και από την άποψη του χρόνου και από την 
άποψη του κόστους.   



 

 
Θέμα VI : Συμμετοχή του  MEDAC στις επόμενες εξωτερικές συνεδριάσεις (ΓΕΑΜ, DG MARE, 
ICCAT, STECF) 
Ο Πρόεδρος δίνει τον λόγο στην Marzia Piron για να ενημερώσει για τις συνεδριάσεις που 
προβλέπονται για το 2024. Ο συνημμένος κατάλογος συμπεριλαμβάνει κυρίως αυτές που 
προβλέπονται για το πρώτο εξάμηνο του 2024. Για τις επόμενες θα γίνουν γνωστά περισσότερα 
τους επόμενους μήνες.  
 
 
 
 
Θέμα VII : κατάσταση ως προς τον κατάλογο των μελών , και ως προς την ταμειακή ενημερότητα 
για το 2024 – Ενημέρωση  
Η Εκτελεστική Γραμματέας ανακοινώνει ότι τα μέλη του MEDAC το 2024 ανέρχονται σε 47, ενώ 
έχουν ενταχθεί μερικές καινούργιες οργανώσεις(ANMUPES, OCEANA και  LIFE). Είναι όλοι 
ταμειακώς ενήμεροι και έχουν καταβάλει την εισφορά που για το 2024 ανέρχεται σε 1000 ευρώ.  
 
Θέμα VIII : Διάφορα  
Ο Πρόεδρος διαπιστώνοντας ότι δεν υπάρχει κάποιος άλλος που να ζητάει τον λόγο, ευχαριστεί 
τους διερμηνείς και ολοκληρώνει τις εργασίες της Γενικής Συνέλευσης. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Réf. :62/2025          Rome, 25 février 2025 
 

PROCÈS-VERBAL DE L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE DU MEDAC 
 
Le 28 février 2024 à 14 h 00, s'est tenue à Rome l'Assemblée Générale du MEDAC, auprès du Centro 
Congressi Cavour, pour discuter et délibérer des points inscrits à 
l'ordre du jour 
 
1. Ouverture de séance par le Président 
2. Approbation de l’ordre du jour 
3. Approbation du procès-verbal de l'Assemblée Générale hybride qui s'est tenue à Barcelone 
(23 février 2023) 
4. Clôture de l'exercice et rapport final d'activité 2023 - Approbation  
5. Présentation du budget prévisionnel 2024 - Information 
6. Participation du MEDAC aux prochaines réunions externes (CGPM, DG MARE, CICTA, CSTEP) 
7. État de la liste des membres, état du paiement des cotisations 2024 – Information 
8. Divers. 
 
Aux lieu et heure indiqués sont présents : Giampaolo Buonfiglio, Antonio Marzoa, Domitilla Senni, 
Ilaria Bellomo, Emanuele Sciacovelli, Llibori Martìnez, Francesca Biondo, Antonis Petrou, Michael 
Carabott, Alessandro Buzzi, Marco Costantini, Daniela Borriello, Claudia Benassi, Helena Alvarez, 
Myriam Digemma, José Maria Gallart, Rosalie Crespin, Jose Manuel Juarez, Rafael Mas, Domingo 
Bonnín Bautista, Gilberto Ferrari, Filippo Cassola, Marina Illuminati, Marzia Piron, Rosa Caggiano. 
 
Aux lieu et heure indiqués étaient connectés sur la plateforme Zoom :  
Gabriel Fernandez, Laura Pisano, Fabio Grati, Lilia Castellani, John Bountoukos, Massimiliano 
Sardone, Emmanuel Bassinet, Xavier Domènech, Mario Šljuka, Kazimir Bogović, Bertrand Wendling, 
Antonio Pucillo, Myfanwy Cortis, Tomaz Remzgar, Stéphan Beaucher, Daniela Banaru, Toni Abad 
Mallol, Perrine Cuvilliers, Owen Zammit, Nolwenn Cosnard, Alessandro Buzzi, Sergi Tudela, Domitilla 
Senni, Angela Cotrina, Rafael González-Cano, Federico Gelmi, Joaquín Rosón, Laurence Cordier, 
Louise Roche, Federica Barbera, Domenico Mandarano, Mario Vizcarro Gianni, Tonino Giardini, 
Miquel Ortega, Kleio Psarrou, Hrvoje Ceprnja, Fabian Reith, Joana Oliveira, Laure Guillevic, Sylvie 
Giraud, Katia Frangoudes, Gennaro Scognamiglio, Antonio Gottardo.  
 
Les feuilles de présence sont versées au dossier. 
M. Antonio Marzoa Notlevsen préside la séance. Mme Rosa Caggiano est secrétaire de séance et 
relève la présence de 34 membres, dont 3 ont transmis une procuration : FIPSAS à CIPS, Koordinacia 
Kocara et HGK à AGCI.  
 
 
Ier point : ouverture de séance et communications du Président 
Antonio Marzoa ouvre la séance par une brève réflexion sur la réunion InterAC qui s'est tenue le 6 
février dernier, et rappelle que l'assemblée précédente s'était tenue le 23 février à Barcelone, lors 
de laquelle la note d'information sur les 4 initiatives législatives de la CE, qui comprenaient le plan 



 

d'action, avait été reçue. C'était une période particulièrement difficile pour le secteur de la pêche, 
en raison des échéances imminentes du plan pluriannuel (MAP) pour la Méditerranée occidentale 
et de la crise énergétique, qui venaient s'ajouter aux reliquats de la période du Covid. Ce dernier 
avait à nouveau mis en évidence le caractère stratégique de la pêche pour les pays européens. Le 
travail réalisé par le professeur Malorgio et Antonio Pucillo, le coordinateur du GT5, a montré les 
impacts de la PCP sur les piliers sociaux et économiques du texte législatif. Ces effets négatifs se 
répercutent également sur les entreprises et microentreprises, sans lesquelles le secteur de la pêche 
n'existerait pas. Au cours de la réunion organisée au mois d'octobre suivant, les représentants de la 
CE ont souligné que le plan d'action maritime n'a pas force obligatoire, mais dépend des États 
membres, bien que la remise de la feuille de route de son application par ces derniers soit prévue 
pour le 16 mars 2024. Il ne semble pas qu'une transition équilibrée soit en cours. La réunion Inter-
AC du 6 février permettait de poser des questions sur le sujet à la DG MARE, sous réserve que les 
Conseils consultatifs (CC) les aient présentées à l'avance par écrit. Lors de réunion, il a été annoncé 
que le temps à disposition pour les questions avait été réduit à 2-3 minutes, c'est pourquoi le MEDAC 
a pu poser seulement deux de toutes les questions qu’il avait présentées au préalable : une sur la 
décarbonation en lien avec l'inaccessibilité des fonds et la deuxième sur la réouverture des mesures 
de démolition. La réflexion comprend inévitablement également les effets de la PCP et du MAP, qui 
ont entraîné la demande aux entreprises de démolition des navires. Les MAP en place depuis plus 
longtemps, en Méditerranée occidentale et dans l'Adriatique, ont révélé que la survie des 
entreprises de pêche est mise en danger par les restrictions appliquées jusqu'ici. L'après-midi de la 
réunion Inter-AC a été consacré au contrôle, et il a été souligné qu'il s'agit d'un texte très complexe, 
c'est pourquoi les questions posées par les CC sont restées sans réponse. Ceci cause un éloignement 
des institutions, car elles sont très distantes de la réalité, ce qui suscite une vive inquiétude. Une 
étude sur le cadre réglementaire a récemment été présentée en Espagne : la règlementation 
excessive des populations rurales cause l'abandon des activités. On observe le même problème pour 
le secteur de la pêche. Le problème du renouvellement des générations est résolu par la démolition. 
Les règlementations étouffent le secteur, et le plan d'action maritime et la mise en œuvre soudaine 
des parcs éoliens entraînent une aggravation supplémentaire de la situation. Le système juridique 
doit s'appuyer sur trois piliers, et retrouver le bon sens qui protège les producteurs d'aliments dont 
font partie les pêcheurs. La rentabilité économique doit être prise en compte, sans négliger la 
durabilité. Il n'est pas possible de subir une autre réduction des flottes en Méditerranée occidentale, 
et il n'est pas vrai que les flottes sont encore rentables. Le Président propose de présenter un avis à 
ce sujet.  
À l'invitation de Domitilla Senni à formuler l'intervention en tenant compte de la vision de tous les 
membres du MEDAC et pas uniquement du groupe des 60 %, le Président répond que son discours 
proposait un état des lieux de la situation actuelle. Il a fait état de ce qui se passe dans les ports du 
point de vue juridique, grâce à sa formation professionnelle, et non en tant que secteur de la pêche. 
Il rappelle les points principaux de son intervention en soulignant que les fonctionnaires de la CE 
eux-mêmes se sentaient dépassés par le nouveau Règlement, et qu'il est légitime de signaler qu'en 
Espagne, les Cofradìas tirent la sonnette d'alarme auprès des administrations car les entreprises 
sont en dessous du seuil de rentabilité.  
 
IIe point : approbation de l'ordre du jour 
L'ordre du jour est approuvé à l'unanimité. 



 

 
IIIe point : Approbation du procès-verbal de l'Assemblée Générale qui s'est tenue à Barcelone (23 
février 2023) 
Le procès-verbal est approuvé à l'unanimité.  
 
IVe point : Clôture de l'exercice et rapport final d'activité 2023 - Approbation 
Le Président passe la parole à Marina Illuminati, qui présente le budget final 2023, et toutes les 
dépenses effectivement soutenues par rapport au budget prévisionnel. Mme Illuminati annonce 
que Chypre a versé 6 000 euros pour la première fois en 2023, tandis que la contribution de 
l'Andalousie n'a pas été reçue. La contribution de la CE suit la nouvelle modalité de « somme 
forfaitaire », qui sera maintenue au cours des 4 prochaines années, et son montant sera adapté à 
l'évolution de l'inflation. Quatre réunions hybrides ont été organisées en 2023 : à Barcelone, Rome, 
Montpellier et Larnaca. Leur coût a été plus élevé que celui des réunions uniquement en présentiel 
organisées par le passé, par conséquent, en tenant compte de toutes les autres dépenses, des 
montants plus élevés que les montants prévus ont été atteints. Il en va de même pour les 
traductions, car le plus de textes possible a été traduit en 6 langues. Le budget permet une certaine 
flexibilité, par conséquent ces variations n'ont pas été problématiques. Ainsi, la dépense de 6 000 
euros de plus que prévu sera couverte par le budget résiduel des années précédentes. Il n'y a pas 
eu d'autres dépenses dépassant les montants prévus en 2023, et tous les membres ont versé leur 
cotisation. Enfin, par rapport aux trois années passées, on observe un changement progressif de la 
contribution de la CE, qui s'est accompagné d'une augmentation des dépenses elle aussi 
progressive. Le bilan 2023 est approuvé à l'unanimité. 
Rosa Caggiano présente le rapport final d'activités 2023, qui a été envoyé par le Secrétariat à tous 
les membres une semaine avant l'assemblée. On observe une augmentation important du nombre 
de réunions, tant externes qu'organisées par le MEDAC, dont un grand nombre étaient hybrides. 
Les activités réalisées par le Conseil consultatif en 2023 ont permis d'aborder tous les sujets prévus 
par le plan de travail, vu et approuvé par la DG MARE. Le rapport souligne que les travaux du MEDAC 
ont été organisés en fonction des réunions de la CGPM, afin de permettre de transmettre les travaux 
du CC en temps utile lors des réunions des Comités sous-régionaux de la Commission. En 2023, le 
MEDAC a rédigé 12 avis, 4 lettres et 4 avis conjoints avec les autres conseils consultatifs. On observe 
par ailleurs l'efficacité de la participation des experts scientifiques aux travaux du MEDAC, qui 
permet de fournir aux membres les bases pour préparer des avis plus robustes. Le Secrétariat a par 
ailleurs participé à de nombreuses réunions scientifiques afin de tenir les membres au courant. Un 
autre aspect important concernait la participation du MEDAC à un groupe de collaboration entre 4 
Conseils consultatifs impliqués dans les sujets concernant la CICTA. C'est le fruit d'un long processus, 
qui a comporté la participation en personne du Président et du Vice-président Bertrand Wendling, 
notamment lors de la réunion du 7 février dernier à Bruxelles. À cet égard, le Conseil consultatif 
essaiera de collaborer le plus possible avec les autres CC concernés, en suivant les indications du 
texte rédigé, définissant les modalités d'interaction. En 2023, il n'y a pas eu de problème de 
fonctionnement au sein du MEDAC, et 10 focus groups et groupes de travail ont été organisés. En 
2023, le MEDAC comptait 46 membres, le Bureau continue à être composé de 5 vice-présidents et 
d'un président. Rosa Caggiano rappelle à l'assemblée que le site est mis à jour en continu et qu'elle 
espère qu'il pourra être encore amélioré en 2024. Les commentaires du rapport pour la CE 
contenaient les demandes figurant dans la lettre envoyée le 5 décembre à la DG MARE, concernant 



 

une plus grande implication des Conseils consultatifs dans ses travaux. Dans le cas du MEDAC, la 
demande concerne la valeur de l'avis du MEDAC par rapport aux avis des simples citoyens transmis 
lors des consultations. Rosa Caggiano rappelle pour conclure que ce document sera transmis à la 
DG MARE. 
Marco Costantini remercie le Secrétariat et le MEDAC pour leur travail considérable, et demande 
s'il est possible d'intégrer sur le site du MEDAC la vidéo réalisée par le WWF avec la collaboration 
de Gian Ludovico Ceccaroni sur l'accessibilité des fonds du FEAMPA. Rosa Caggiano reconnaît que 
la vidéo est très intéressante et que le MEDAC pourrait être une vitrine utile, mais que, si la vidéo 
renvoie au MEDAC pour les demandes d'informations concernant les financements, le Secrétariat 
doit s'assurer de la disponibilité du coordinateur du GT1 à répondre à ces demandes 
d'approfondissement. Marco Costantini enverra une proposition au MEDAC afin de procéder en ce 
sens.  
Gilberto Ferrari ajoute que l'initiative est sans aucun doute louable, mais que les informations 
détaillées sur les différents financements devraient être fournies par les autorités de gestion, car 
elles diffèrent d'un pays à l'autre et sont souvent gérées directement par les régions.  
Domitilla Senni demande si l'initiative concernerait uniquement les membres du MEDAC ou le 
public.  
Pour éclaircir ces derniers points, Marco Costantini explique que l'idée convenue avec Gian Ludovico 
Ceccaroni est de préparer une vidéo expliquant le FEAMPA dans les grandes lignes, en mettant sur 
la page d'atterrissage une liste des points de contact pour demander les différentes informations 
par pays. Les informations sur les contacts devraient être fournies par les membres du MEDAC.  
 
Ve point : Présentation du budget prévisionnel 2024 - Information 
Marina Illuminati présente le budget prévisionnel 2024, déjà approuvé par le Comex avant 
l'approbation par la CE. La contribution de la CE est de 448 000 euros, compte tenu de l'inflation. La 
contribution de l'Italie a augmenté, tandis que celle d'une des régions espagnoles manque. Le 
budget prévoit les cotisations de 45 membres. Les dépenses sont essentiellement alignées sur les 
années précédentes, mais trois réunions hybrides seront organisées : Rome, Athènes et Split. Les 
autres réunions seront en visioconférence, ce qui réduira les coûts. La nouveauté pour 2024 est la 
rétribution symbolique des coordinateurs des focus groups, étant donné que leur engagement a 
augmenté. Le montant sera divisé en fonction du nombre de coordinateurs s'ils sont plusieurs dans 
un focus group. La rétribution des experts scientifiques devra quant à elle être proportionnelle au 
travail effectivement réalisé pendant l'année.  
Marina Illuminati annonce les dates des prochaines réunions du MEDAC et invite l'assemblée à 
prendre les billets pour Athènes afin de réduire les coûts. Suite à la demande d'Alessandro Buzzi 
concernant les thèmes abordés, elle les présente.   
Rosa Caggiano répond à la demande de Rosalie Crespin concernant le besoin de traduction des avis 
en français, que si cette requête était acceptée pour le français, la traduction serait nécessaire pour 
toutes les autres langues, ce qui imposerait des délais excessifs pour la préparation des avis. Il est 
possible d'envisager un éventuel changement en ces sens uniquement s'il est demandé par tous les 
membres, ma sachant que 12 avis sont rédigés par an, en plus des lettres, ceci serait compliqué tant 
en termes de délais que de coûts.  
 



 

VIe point : Participation du MEDAC aux prochaines réunions externes (CGPM, DG MARE, CICTA, 
CSTEP) 
Le Président laisse la parole à Marzia Piron, qui présente les réunions externes prévues pour 2024. 
La liste en annexe comprend principalement les réunions prévues pour le 1er semestre 2024, car 
les réunions suivantes seront disponibles au cours des prochains mois.  
 
VIIe point : État de la liste des membres, état du paiement des cotisations 2024 – Information 
La Secrétaire exécutive annonce que le MEDAC compte 47 membres en 2024, avec l'entrée de 
plusieurs associations (ANMUPES, OCEANA et LIFE), et que tous les membres ont versé leur 
cotisation, qui est de 1000 € pour 2024. 
 
VIIIe point : Divers. 
Le Président, en l'absence d'autres demandes d'intervention, remercie les interprètes et lève la 
séance de l'Assemblée Générale.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Ref.: 62/2025         Roma, el 25 de febrero de 2025  
 

ACTA DE LA ASAMBLEA GENERAL DEL MEDAC 

 

El 28 de febrero de 2024 a las 14:00 horas, en el Centro de Congresos Cavour, se celebra en Roma 

la Asamblea General del MEDAC para debatir y deliberar sobre el siguiente 

orden del día 

 
1. Apertura de los trabajos y comunicación del Presidente 
2. Aprobación del orden del día 
3. Aprobación del acta de la reunión híbrida de la Asamblea General celebrada en Barcelona el 

23 de febrero de 2023 
4. Cierre del balance e informe final de actividades 2023 - Aprobación  
5. Presentación del presupuesto provisional 2024 - Información 
6. Participación del MEDAC en las próximas reuniones externas (CGPM, DG MARE, ICCAT, 

STECF) 
7. Listado actualizado de los socios, estado de pago de las cuotas 2024 - Información 
8. Varios e imprevistos. 

 
En el lugar y la hora indicados, asisten: Giampaolo Buonfiglio, Antonio Marzoa, Domitilla Senni, 
Ilaria Bellomo, Emanuele Sciacovelli, Llibori Martínez, Francesca Biondo, Antonis Petrou, Michael 
Carabott, Alessandro Buzzi, Marco Costantini, Daniela Borriello, Claudia Benassi, Helena Álvarez, 
Myriam Digemma, José María Gallart, Rosalie Crespin, José Manuel Juárez, Rafael Más, Domingo 
Bonnín Bautista, Gilberto Ferrari, Filippo Cassola, Marina Illuminati, Marzia Piron, Rosa Caggiano. 
 
En el lugar y a la hora indicados, están conectados en la plataforma Zoom:  
Gabriel Fernández, Laura Pisano, Fabio Grati, Lilia Castellani, John Bountoukos, Massimiliano 
Sardone, Emmanuel Bassinet, Xavier Doménech, Mario Šljuka, Kazimir Bogović, Bertrand Wendling, 
Antonio Pucillo, Myfanwy Cortis, Tomaz Remzgar, Stéphan Beaucher, Daniela Banaru, Toni Abad 
Mallol, Perrine Cuvilliers, Owen Zammit, Antonis Petrou, Nolwenn Cosnard, Alessandro Buzzi, Sergi 
Tudela, Domitilla Senni, Angela Cotrina, Rafael González-Cano, Federico Gelmi, Joaquín Rosón, 
Laurence Cordier, Louise Roche, Federica Barbera, Domenico Mandarano, Mario Vizcarro Gianni, 
Tonino Giardini, Miquel Ortega, Kleio Psarrou, Hrvoje Ceprnja, Fabian Reith, Joana Oliveira, Laure 
Guillevic, Sylvie Giraud, Katia Frangoudes, Gennaro Scognamiglio, Antonio Gottardo.  
 
Las hojas de asistencia se archivan en el expediente. 

Antonio Marzoa Notlevsen asume la presidencia de la reunión. Rosa Caggiano desempeña las 

funciones de secretaria y hace constar la presencia de 34 miembros, 3 de los cuales están 

representados por delegación: FIPSAS con delegación en CIPS, Koordinacia Kocara y HGK con 

delegación en AGCI. 

 



 

Punto I: Apertura de los trabajos y comunicación del Presidente 

Antonio Marzoa inicia los trabajos haciendo una breve reflexión a raíz de la reunión Inter-AC 
celebrada el 6 de febrero. Recuerda que la reunión anterior se celebró en Barcelona el 23 de febrero 
y que, en aquella ocasión, se recibió información sobre las cuatro iniciativas legislativas de la CE, 
entre las que se encontraba el plan de acción. El periodo era especialmente complejo para el sector 
pesquero, dados los plazos inminentes del Plan Plurianual (PPA) para el Mediterráneo Occidental, 
así como la crisis energética, que se sumaba a las secuelas aún persistentes de la Covid. Y fue 
precisamente el acontecimiento pandémico el que puso de relieve el carácter estratégico de la 
pesca para los países europeos. El trabajo realizado por el Prof. Malorgio y el coordinador del GT 5, 
Antonio Pucillo, puso entonces de manifiesto el impacto negativo de la PPC sobre los pilares sociales 
y económicos del propio texto legislativo, un impacto que también repercute en las empresas y 
microempresas sin las cuales el sector pesquero no existiría. En la siguiente reunión de octubre, los 
representantes de la CE insistieron en el carácter no vinculante del Plan de Acción Marino, confiado 
más bien a los Estados miembros, aunque con sujeción al plazo del 16 de marzo para la presentación 
de la hoja de ruta para su aplicación. No parece que se esté produciendo una transición equilibrada. 
En la reunión Inter-AC del 6 de febrero, se dio la oportunidad de formular preguntas a la DG MARE 
sobre este tema, siempre que los Consejos Consultivos (CC) anticiparan las preguntas por escrito. 
Durante la reunión, se comunicó que el tiempo para las preguntas se había reducido a 2-3 minutos, 
por lo que el MEDAC sólo pudo formular dos de todas las preguntas que había planteado 
previamente: una sobre la descarbonización y la inaccesibilidad de los fondos, y otra sobre la 
reactivación de las medidas de desguace. Inevitablemente, la reflexión abarca los efectos de la PPC 
y del MAP, de los que ha derivado la demanda de desguace de buques por parte de las empresas. 
Los MAP que llevan más tiempo en marcha, en el Mediterráneo Occidental y el Adriático, muestran 
cómo las empresas pesqueras ven amenazada su supervivencia por las restricciones aplicadas hasta 
ahora. La sesión de la tarde de la reunión Inter-AC se dedicó al tema del control: reconociendo que 
se trata de un texto muy complejo, las preguntas planteadas por los CCs no obtuvieron respuesta. 
Todo esto genera un distanciamiento de las instituciones, que parecen alejadas de la realidad, lo 
que provoca una gran preocupación. Recientemente, se ha presentado en España un estudio sobre 
el marco normativo aplicado en el territorio, que muestra cómo la regulación desorbitada de las 
poblaciones rurales está provocando el abandono de las actividades. En el sector pesquero se 
observa el mismo problema. El problema del relevo generacional se está resolviendo con el 
desguace. La normativa está estrangulando al sector, mientras que el Plan de Acción Marino y la 
brusca implantación de parques eólicos agravan aún más la situación. El sistema jurídico debe 
basarse en los tres pilares, recuperando un enfoque basado en el sentido común, necesario para 
proteger a los productores de productos alimentarios, como son los pescadores. Es preciso atender 
a la viabilidad económica sin descuidar la sostenibilidad. No es cierto que las flotas del Mediterráneo 
Occidental sigan siendo rentables, ni es posible reducirlas aún más. Por ello, el Presidente propone 
consensuar y elaborar un dictamen sobre todo esto.  
A la invitación de Domitilla Senni de formular el texto teniendo en cuenta el punto de vista de todos 
los miembros del MEDAC y no sólo del 60%, el Presidente contesta que su intervención sólo 
pretende ofrecer una visión global de la situación actual: quiere ilustrar lo que ocurre en los puertos 
en relación con los aspectos jurídicos de la cuestión, basándose en su formación profesional, y no 
como representante del sector pesquero. A continuación, resume los puntos principales de su 
intervención, señalando que los propios funcionarios de la CE han reconocido que se sienten 



 

desbordados por el nuevo reglamento y que es legítimo señalar que las Cofradías en España están 
enviando una señal de alarma a las administraciones porque las empresas están por debajo del 
umbral de rentabilidad. 
 
Punto II: Aprobación del orden del día 
El orden del día se aprueba por unanimidad. 
 
Punto III: Aprobación del acta de la reunión de la Asamblea General celebrada en Barcelona el 23 
de febrero de 2023 
El acta se aprueba por unanimidad. 
 
Punto IV: Cierre del balance e informe final de actividades 2023 - Aprobación  
El Presidente cede la palabra a Marina Illuminati, que presenta el balance final de 2023, indicando 
todos los gastos efectivamente realizados en comparación con lo presupuestado. Señala que en 
2023 Chipre pagó por primera vez una contribución de 6.000 euros, mientras que no se recibió la 
contribución de Andalucía. La contribución de la CE sigue la nueva modalidad de "cantidad a tanto 
alzado", que estará en vigor durante los próximos 4 años, ajustándose el importe a la evolución de 
la inflación. En 2023 se organizaron cuatro reuniones híbridas en Barcelona, Roma, Montpellier y 
Larnaca. Los costes fueron superiores a los de las reuniones presenciales organizadas en el pasado 
y, teniendo en cuenta todos los demás gastos, los importes fueron superiores a los presupuestados. 
Lo mismo cabe decir de las traducciones, ya que los textos se tradujeron, en la medida de lo posible, 
a 6 idiomas. Sin embargo, como el presupuesto goza de cierta flexibilidad, estas variaciones no 
supusieron ningún problema: el gasto de 6.000 euros más de lo presupuestado se cubrirá, por tanto, 
con el superávit de años anteriores. En 2023, no hubo más gastos por encima de lo presupuestado, 
y los miembros cumplieron con todas sus obligaciones de pago de cuotas. Por último, un análisis 
comparativo de los tres últimos años muestra que se ha producido un cambio gradual en la 
contribución recibida de la CE, acompañado de un aumento igualmente gradual de los gastos. El 
presupuesto para 2023 se aprueba por unanimidad. 
Rosa Caggiano procede a presentar el informe final de las actividades 2023, que la Secretaría envió 
a todos los miembros una semana antes de la asamblea. Se observa que el número de reuniones, 
tanto internas como externas, muchas de ellas realizadas en modalidad híbrida, ha aumentado 
significativamente. Las actividades realizadas por el Consejo Consultivo en 2023 permitieron 
abordar todas las cuestiones incluidas en el plan de trabajo visto y aprobado por la DG MARE. El 
informe muestra que el trabajo del MEDAC se organizó de acuerdo con las reuniones de la CGPM, 
para que el Consejo Consultivo pudiera proporcionar sus opiniones a tiempo para las reuniones de 
los Comités Subregionales de la Comisión. En 2023, el MEDAC elaboró 12 dictámenes propios, 4 
cartas y 4 dictámenes compartidos con otros Consejos Consultivos. También se produjo una 
participación efectiva de expertos científicos, lo que permitió a los miembros del MEDAC 
fundamentar dictámenes más sólidos. Además, la Secretaría participó en numerosas reuniones 
científicas, sobre las que luego informó a los miembros. Otra actividad relevante fue la participación 
del MEDAC en un grupo de colaboración de 4 consejos consultivos, que se ocupan de cuestiones 
relacionadas con la ICCAT: este es el resultado de un largo proceso, en el que también participaron 
personalmente el Presidente y el Vicepresidente Bertrand Wendling en la reunión celebrada el 7 de 
febrero en Bruselas. En este sentido, se intentará cooperar al máximo con los demás Consejos 



 

Consultivos implicados, según lo acordado en el texto escrito sobre las modalidades de interacción. 
En 2023 no hubo problemas operativos en el MEDAC, alcanzando el número de 10 entre grupos 
focales y grupos de trabajo. En 2023 los miembros eran 46 y la presidencia se mantiene con 5 
vicepresidentes y un presidente. Rosa Caggiano recuerda a todos que el sitio está siempre 
actualizándose y espera que en 2024 pueda mejorarse aún más. Los comentarios del informe para 
la CE reflejan lo que se solicitó en una carta enviada a la DG MARE el 5 de diciembre, a saber, una 
mayor participación de los Consejos Consultivos en su trabajo: en concreto, se pidió que se diera 
más valor a las opiniones del MEDAC frente a las recibidas de particulares durante las consultas. 
Rosa Caggiano concluye recordando que esta documentación se enviará a la DG MARE. 
Toma la palabra Marco Costantini, que agradece a la Secretaría y al MEDAC su importante labor y 
pregunta si se puede incluir en el sitio web del MEDAC el vídeo que WWF grabó con la colaboración 
de Gian Ludovico Ceccaroni sobre cómo hacer accesibles los fondos del FEAMP. Rosa Caggiano 
reconoce que el vídeo es muy interesante y que el MEDAC podría ser un escaparate útil, sin 
embargo, si el vídeo enlaza con el MEDAC para ampliar la información sobre financiación, la 
secretaría tendrá que comprobar antes la disponibilidad del coordinador del GT1 a proporcionar 
dichas informaciones. Costantini enviará una propuesta al MEDAC para proceder en este sentido.  
Gilberto Ferrari reconoce que se trata de una iniciativa loable, pero considera que deberían ser las 
autoridades de gestión quienes faciliten información más detallada, ya que existen diferencias entre 
países y a menudo la gestión está en manos de las regiones.  
Domitilla Senni pregunta si la iniciativa se dirige sólo a los miembros del MEDAC o si es visible para 
el público en general.  
Costantini explica que la idea compartida con Gian Ludovico Ceccaroni es preparar un vídeo que 
ilustre a grandes rasgos el FEAMP, incluyendo en la landing page una lista de puntos de contacto 
accesibles para recibir las distintas informaciones por país. Esta información de contacto debería ser 
facilitada por los miembros del MEDAC. 
 
Punto V: Presentación del presupuesto provisional 2024 - Información 
Marina Illuminati presenta a continuación el presupuesto previsto para 2024, que ya ha sido 
aprobado por el Comex antes de la aprobación de la CE. La contribución de la CE es de 448.000 
euros, cantidad que tiene en cuenta la inflación. Se ha producido un aumento de la contribución de 
Italia, frente a la pérdida de una de las regiones españolas. Cautelarmente, el esquema prevé la 
contribución de 45 miembros. A grandes rasgos, los gastos coinciden con los de años anteriores, 
aunque habrá solo tres reuniones híbridas: Roma, Atenas y Split, mientras que las demás se 
celebrarán exclusivamente en línea, con la consiguiente reducción de los costes. Una novedad para 
2024 es la remuneración simbólica de los coordinadores de los grupos focales, teniendo en cuenta 
que su dedicación ha aumentado. El importe se dividirá en función del número de coordinadores, 
en caso de que en algún grupo haya más de uno. Por otra parte, la remuneración de los expertos 
científicos deberá corresponderse de alguna manera con el trabajo realmente realizado durante el 
año.  
Marina Illuminati comunica las fechas de las próximas reuniones del MEDAC e anima a reservar con 
tiempo los vuelos a Atenas para reducir los costes. A la petición de Alessandro Buzzi de información 
sobre los temas que se tratarán, esboza los temas principales.   
A la petición de Rosalie Crespin de que se traduzcan los dictámenes al francés, Rosa Caggiano 
contesta explicando que, si se hiciera para el francés, habría que hacerlo también para todas los 



 

demás idiomas, lo que alargaría excesivamente el tiempo necesario para preparar los documentos. 
Se podría considerar esta posibilidad si todos los miembros lo solicitaran, sin embargo, dado que se 
preparan 12 dictámenes al año más las cartas, la gestión resultaría más complicada tanto en 
términos de tiempo como de coste. 
 
Punto VI: Participación del MEDAC en las próximas reuniones externas (CGPM, DG MARE, ICCAT, 
STECF) 
El presidente cede la palabra a Marzia Piron para que informe sobre las reuniones externas previstas 
para 2024. La lista, que figura en anexo, incluye principalmente las reuniones programadas para el 
primer semestre de 2024, puesto que las sucesivas se definirán en los próximos meses. 
 
Punto VII: Listado actualizado de los socios, estado de pago de las cuotas 2024- Informaciones 
La Secretaria Ejecutiva anuncia que en 2024 los miembros del MEDAC son 47, con la nueva 
incorporación de varias asociaciones (ANMUPES, OCEANA y LIFE). Todos han cumplido con el pago 
de la cuota de membresía, que para 2024 asciende a 1.000 euros. 
 
Punto VIII: Varios e imprevistos 
Al no haber más intervenciones, el Presidente da las gracias a los intérpretes y levanta la sesión de 
la Asamblea General. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


